
PROTOKÓŁ Nr XLVIII.51.2022  

z obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  

w dniu 30 czerwca 2022 r. 

 

  

W obradach sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do 

niniejszego protokołu, Burmistrz – Bogdan Szczęśniak, Zastępca Burmistrza - Romuald Piórko, 

Zastępca Burmistrza - Marek Szponar oraz Skarbnik Miasta i Gminy - Elżbieta Harań – Klimek. 

 

Obrady XLVIII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12:04 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Pani Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co 

stanowi o prawomocności obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził pan Sławomir Boruch-Gruszecki - Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice. 

 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Proszę Państwa, jesteśmy prawie gotowi, prawie o czasie. 

Bardzo uprzejmie witam Państwa, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Otwieram XLVIII 

sesję Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Witam serdecznie Burmistrza Jelcza-

Laskowic- pana Bogdana Szczęśniaka. Witam Zastępcę Burmistrza- pana Romualda 

Piórko. Witam Zastępcę Burmistrza- pana Marka Szponara. Witam panią skarbnik - 

Elżbietę Harań-Klimek. Witam pana mecenasa - Sławomira Boruch-Gruszeckiego. 

Witam panią kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - panią Iwonę 

Ekhard. Witam panie, którym za chwilę, jednej z przedstawicielek, oddam głos. Są to 

osoby wychowujące, mające pod opieką, dzieci niepełnosprawne, osoby starsze, również 

niepełnosprawne - witam Panie serdecznie. Proszę Państwa, witam Państwa Radnych, bo 

dawno się nie widzieliśmy w tak licznym gronie, na żywo. I oczywiście witam 

mieszkańców Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Proszę Państwa, odczytam w tej chwili 

Państwu, porządek obrad dzisiejszej sesji mianowicie:  

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Planu Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Wrocławia oraz wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami w 

zakresie jego wdrożenia. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLVI.422.2022 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie nadania nazw ulic w Miłoszycach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Jelcz-

Laskowice w roku szkolnym 2022/2023. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek w 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

zajęć szkolnych nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 

dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Żłobka w Jelczu-Laskowicach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 3 w Jelczu-

Laskowicach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV.195.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 30.09.2016r. w sprawie centrum usług wspólnych dla jednostek 

organizacyjnych Gminy Jelcz-Laskowice. 

13. Wolne wnioski. 

14. Komunikaty organów Gminy. 

15. Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Odczytałam Państwu proponowany porządek obrad. Czy w 

sprawie porządku, ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Zgłasza się pan burmistrz. 

Bardzo uprzejmie proszę. Pan burmistrz -Bogdan Szczęśniak.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak -  Pani Przewodniczą, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Chciałbym 

złożyć wniosek o zmianę porządku obrad dzisiejszej sesji, w sposób następujący. 1. w 

punkcie 13, podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu, położonemu w Jelczu-

Laskowicach. W punkcie 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice za rok 2022. 3. W punkcie 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice, na lata 2022-2030. I 

4. w punkcie 16. Stanowisko Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie 

propozycji przebiegu tras kolejowych, tras kolei dużych prędkości przez teren Gminy 

Jelcz-Laskowice. Dotychczasowy punkt 13, stanie się punktem 17 i tak kolejno. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa. Jest wniosek o ujęcie w 

porządku obrad czterech dodatkowych punktów. Te cztery, dodatkowe punkty, byłyby, 

po tym bloku uchwał, które mamy w dotychczasowym porządku obrad. I teraz jeszcze 

zanim przystąpimy do sprawdzenia kworum i głosowań. Informuję wszystkich 

uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym, 

uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest równoznaczne z 

wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych, w zakresie wizerunku i głosu. 

Moje pytanie do Państwa. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby coś wnieść do 

dzisiejszego porządku obrad? Nie widzę. W takim razie sprawdzimy kworum w tej 

chwili. Bardzo proszę Państwa Radnych, o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej 

sesji. Ja mam taką informację, w czasie tego głosowania, bo to będzie istotne dla tego 

głosowania, iż nie będzie dzisiaj na sesji pana radnego Michała Pakosza. Zgłaszał to do 

biura rady. I pan radny Tomasz Rygielski i pan radny Michał Wolski, nieco się spóźnią. 

Więc taki stan rzeczy jest, jak w tej chwili. Obecnych jest 18 osób. Nieobecne 3 osoby. 

Dziękuję Państwu bardzo. Przystępujemy do przegłosowania wniosku, który złożył pan 

burmistrz Bogdan Szczęśniak. I rozumiem, że głosujemy en bloc, te wszystkie cztery 

punkty razem. Bardzo proszę. Kto z Państwa Radnych, jest za przyjęciem  wniosku Pana 

Burmistrza Szczęśniaka, proszę podnieś rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania. 18 głosów za i 

nieobecne, do tej pory, 3 osoby. Pan radny Rygielski do nas dołączył, ale jeszcze nie 

zdążył się, że tak powiem, zainstalować z tabletem. Bardzo dziękuję. Panie Radny. Czy 

już Pan jest gotowy technicznie, tak? To proszę Państwa, przepraszam, ale jeszcze raz 

musimy w takim razie sprawdzić kworum. Bardzo proszę Państwa, o potwierdzenie 



obecności na sesji.  Pani radna Weronika Kuszyk, pan radny Stanisław Łukasik. Bardzo 

dziękuję. W tej chwili jest obecnych 19 radnych, nieobecne dwie osoby. I teraz, proszę 

Państwa, przystąpimy do przegłosowania całego Porządku obrad dzisiejszej sesji wraz z 

tym wnioskiem, który założony został przez pana burmistrza. Bardzo proszę Państwa o 

głosowanie. Kto jest za przyjęciem porządku obrad dzisiejszej sesji? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Mamy wynik głosowania. 

19 głosów za i dwie osoby są nieobecne. Dziękuję Państwu bardzo.   

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do punktu drugiego. Przyjęcie protokołu z 

obrad XLIII sesji Rady Miejskiej. Czy w sprawie tego protokołu, ktoś z Państwa ma 

jakieś uwagi? Nie ma. W takim razie poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Wynik głosowania: 19 głosów za, dwie osoby 

nieobecne. Dziękuję bardzo.  

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do punktu nr 3. Jest to punkt: Informacje i 

komunikaty przewodniczącej. I w tym punkcie, chciałabym oddać głos, w punkcie 

pierwszym, tego punktu numer 3, Pani Monice Wojtysiak. I bardzo Panią proszę o 

podejście do mównicy. I oddaję Pani głos.  

Pani Monika Wojtysiak -  Dzień dobry Państwu. Bardzo chciałabym Państwa zaprosić na piknik 

integracyjno-informacyjny, który chcemy żeby Państwo zobaczyli, że osoby 

niepełnosprawne, stanowią dużą część naszego społeczeństwa. Żeby pokazać, że oni są z 

nami i chcą się włączyć w życie naszej gminy, w jakimś niewielkim stopniu, w takim 

jakim mogą, żeby uczestniczyć, żeby być widzianym, że są, że potrzebują zauważenia. 

Tak że nic więcej szczególnie nie mam za powiedzenia. Mam nadzieję, że Państwu uda 

się, choć to okres wakacyjny, pojawić się na naszym pikniku. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Panie rozdawały wcześniej zaproszenia 

wszystkim Państwu Radnym, ponieważ na zaproszeniu tego nie ma, to dopowiedzieć jest 

w ustaleniu z panem burmistrzem, że piknik się odbędzie się w parku, przy Urzędzie 

Miasta i Gminy. Jeszcze raz data: 10 lipca, o godzinie 15:00. Bardzo dziękujemy za 

zaproszenie. I jeżeli Panie chcecie, to oczywiście zapraszamy. Jeżeli spieszycie się do 

własnych zajęć, to dziękujemy bardzo za obecność. Proszę Państwa. W tym punkcie, 

komunikaty przewodniczącej, chciałabym przekazać Państwu informacje, która była na 

sesji przekazywana, ona była przekazywana przed tym wydarzeniem. Mianowicie, 

dostaliśmy, jak samorząd, zaproszenie od burmistrza Gminy Prusice, do wzięcia udziału 

w XV Biegu Samorządowców. I ten bieg odbył się 26 czerwca, w Prusicach. Czyli 

bardzo niedawno temu. I chciałam uprzejmie poinformować Państwa, że nasz kolega 

radny, Pan Jacek Załubski, zdobył pierwsze miejsce. Serdeczne gratulacje, a 

przedstawiciel Prezydium Rady, pan przewodniczący Krzysztof Woźniak, nie ujawniając 

zajętego miejsca, miał bardzo dobry wynik, tak zostało to przekazane. Tak że też 

serdeczne gratulacje. Proszę Państwa, zaproszenie na piknik zostało przekazane. Ja 

jeszcze chciałam Państwu przekazać takie informacje, iż Panowie Przewodniczący, pan 

Krzysztof Woźniak i pan Ireneusz Stachnio, wzięli udział w zawodach wędkarskich, o 



Puchar Burmistrza, dla dzieci. Ponadto wzięli udział w drużynowych mistrzostwach 

drużyn, nie, uczestniczyli jako przedstawiciele rady miejskiej i wręczali nagrody. 

Przepraszam za niedopowiedzenie. No i panowie przewodniczący, brali również udział w 

Drużynowych Mistrzostwach Drużyn Pożarniczych w Minkowicach. Otwierając te 

zawody i na zakończeniu wręczając nagrody. No i jeszcze informacja, że przewodniczący 

Prezydium Rady, pan Ireneusz Stachnio, brał udział w uroczystości odsłonięcia muralu 

pani Barbary Szlachetki. Proszę Państwa. Ja mam tyle informacji. Dziękuję serdecznie.  

 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to punkt numer 4. 

Informacja burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami rady miejskiej. 

Oddaję panu burmistrzowi głos. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Poinformuję Państwa, o ważniejszych decyzjach, które podjąłem w okresie między 

sesjami. Cześć z tych decyzji jest przedstawiona dzisiaj Państwu w formie projektów 

uchwał. I tak. Przedłożyłem Radzie Miejskiej w Jelczu-Laskowicach oraz Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu, łączne sprawozdanie finansowe Gminy Jelcz-

Laskowice za rok 2021. W szczególności stanowiącej załączniki do niniejszego 

zarządzenia. I tak. Bilans łączny jednostek budżetowych, zakładu budżetów, zakładu 

budżetowego, przepraszam. Łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych i 

zakładu budżetowego. Łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych i 

zakładu budżetowego. Łączną informację dodatkową za rok 2021 oraz bilans z 

wykonania budżetu gminy. Ponadto w formie wniesienia do spółki ZGK z siedzibą w 

Jelczu-Laskowicach, wkładu niepieniężnego i pieniężnego, wraz z kontrasygnatą 

skarbnika Gminy Jelcz-Laskowice. Podstawy prawnej nie będę cytował. Obejmujemy 

jako gmina w spółce ZGK udziały w ilości: 7142, wartości: 1135,62 zł każdy, na łączną 

kwotę: 8.110.598,04 zł. Objęte udziały pokryte zastaną, wkładem niepieniężnym, aport, 

przekazując do ZGK w Jelczu-Laskowicach, niżej wymienione urządzenia kanalizacyjne, 

zlokalizowane w miejscowości Minkowice. Tutaj nie będę rozwijał precyzyjnie, są to 

sieci kanalizacyjne i studnie ściekowe. Wartość: 8.109.946,86 zł. Oraz wkład pieniężny, 

żeby udziały dopełnić, w kwocie: 651,18 zł. Ponadto, podpisałem zarządzenie, w sprawie 

wprowadzenia druków do naliczania wypłaty za udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniach pożarniczych. Przepraszam. Ponadto, 

Gmina Jelcz-Laskowice, nie skorzystała z prawa pierwokupu, prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej, o powierzchni 1003 m2, w obrębie geodezyjnym 

Dziuplina. Wartość tej nieruchomości: 146.800,00 zł. Ponadto, zostały przeznaczone do 

sprzedaży, w drodze przetargu ustnego, nieograniczonego, nieruchomość gruntowa, 

oznaczoną w ewidencji, jako działka o powierzchni: 3257 m2, w obrębie ewidencyjnym 

Jelcz, również analogicznie do sprzedaży w trybie bezprzetargowym, na rzecz 

użytkownika wieczystego, nieruchomość będącą własnością Gminy Jelcz-Laskowice. 

Powierzchnia: 1317 m2. I proszę Państwa, tradycyjnie, informacja dotycząca wsparcia 

uchodźców na terenie naszego miasta, naszej gminy. I tak. Na dzień 27 czerwiec 

bieżącego roku, Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, wypłata jednorazowego 

świadczenia: 300 zł. Skorzystało z tego świadczenia 1997 osób, na łączną kwotę: 

599.100,00 zł. Posiłki w szkole: 21 osób, posiłki w przedszkolu: 30 osób. Zasiłki 



rodzinne: 42. Nawiązując do tych wypłat w kwocie 300 zł. Ilość złożonych o wypłatę, 

teraz: 40 zł. Czyli za, nazwijmy to, 'dobo-osobę', złożono 716 wniosków, z tego przez 

obywateli polskich: 453 wnioski, z tego 369 wniosków teren miasta i 84 wnioski z terenu 

wiejskiego. Wnioski złożone przez obywateli Ukrainy: 263, z tego 253 miasto, 10 

wniosków z obszarów wiejskich. Ilość osób, które przyjęły uchodźców: 381. Liczba 

obywateli polskich, którzy przyjęli uchodźców: 221. Z tego: 174, teren miasta; 47 obszar 

wiejski. Liczba obywateli ukraińskich, którzy przyjęli uchodźców: 160, w tym miasto 

153. Dalej. Ilość rozpatrywanych wniosków, rozpatrzonych wniosków: 413, wnioski 

zweryfikowane pozytywnie: 360, wnioski zweryfikowane negatywnie: 50, wnioski 

wycofane: 3. Zakwaterowanie. Stan na dzień dzisiejszy. Schronisko szkolne w 

Chwałowicach. Ilość miejsc przygotowanych: 41. Ilość miejsc zajętych: 23. Remizo- 

Świetlica w Wójcicach. Miejsc przygotowanych: 12, miejsc zajętych 5. Remizo- 

Świetlica Dębina. Ilość miejsc przygotowanych: 10. Zajętych miejsc: 10. Świetlica 

Wiejska w Miłocicach Małych. Miejsc przygotowanych: 9. Miejsc zajętych: 9. Klub 

Środowiskowy 'OPTY', miejsc przygotowanych 34. Miejsc zajętych: 17. Remiza OSP 

Biskupice, miejsc przygotowanych: 12. Miejsc zajętych: 4. Hala sportowa przy ulicy 

Partyzantów w Jelczu-Laskowicach. Ilość miejsc przygotowanych: 50. Ilość miejsc 

zajętych: 13. Łącznie. Ilość miejsc przygotowanych 168. Ilość miejsc zajętych: 81. Czyli 

obserwujemy tendencję spadkową, w zakresie osób przebywających w obiektach, 

przypominam, obiektach naszych, komunalno-gminnych. I proszę Państwa, liczba 

orientacyjna osób, które opuściły miejsce zakwaterowania, od początku ich 

funkcjonowania, stan na dzień dzisiejszy. Schronisko szkolne w Chwałowicach, opuściło 

78 osób. Remizo-świetlica w Wójcicach, opuściło 10. Świetlico-remiza w Dębinie 

opuściło 5 osób. Miłocice Małe: 3. OSP Jelcz-Laskowice: 6. Klub Środowiskowy 

'OPTY': 20. Remiza OSP Biskupice: 4. Hala sportowa przy ulicy Partyzantów: 50. 

Łącznie opuściło 176 osób. Tu chciałbym jeszcze dopowiedzieć, że wystąpiłem do pana 

wojewody, o wygaszenie jednego punktu. Chodzi tu i remizę w Jelczu-Laskowicach, bo 

tam już nie mamy nikogo. Pan Wojewoda, oczywiście wyraził zgodę, stąd mamy już o 

jeden punkt mniej, dla uchodźców ukraińskich. Numery PESEL. Od 24 lutego, bieżącego 

roku, do dnia 29.06.2022 r. dla osób pochodzenia ukraińskiego, ze statutem, ze statusem 

przepraszam UKR, czyli te osoby, które jechały do Polski po 24 lutego, wydano łącznie: 

1691 numerów PESEL. Od ostatniej sesji, czyli praktycznie, nieco ponad miesiąc czasu, 

wydano 139 numerów PESEL, dla osób pochodzenia ukraińskiego ze statusem UKR. A 

tak dla ciekawości, ilość wykonanych fotografii, tutaj u nas na miejscu, jest to ilość: 917. 

Przepraszam. W zakresie oświaty. Na dzień 28 czerwiec: 258 dzieci uchodźców, 

przyjętych do szkół. Szkoła w Miłoszycach: 11. Szkoła nr 2: 92 dzieci. Szkoła nr 3: 55. 

Szkoła nr 1: 58. Minkowice Oławskie: 3. Wójcice: 6. Przedszkole Publiczne nr 1: 13. 

Przedszkole Publiczne nr 2: 8. Przedszkole Niepubliczne 'Mikołajek' w Miłoszycach: 12. 

Dziękuję bardzo, Państwu.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję. Czy w zakresie pozostałym, któryś z Panów 

Burmistrzów, chciałby jeszcze zabrać głos? Nie. Bardzo proszę. Czy Państwo Radni, w 

związku z informacjami, przedstawionymi przez pana Burmistrza Szczęśniaka, macie 

Państwo jakieś pytania? Nie widzę.  



Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - W takim razie przystępujemy do realizacji punktu nr 5. 

Ponieważ dotarł do nas pan radny Michał Wolski. I bardzo proszę Państwa, o to żebyście 

Państwo potwierdzili kworum, swoją obecność na sesji. Dziękuję bardzo. Obecnych 

jest…Aha, przepraszam, bo żyrandol mi zasłania. Tak. Dziękuję. 20 osób jest obecnych 

na sali, jeżeli chodzi o Państwa Radnych, jedna osoba nieobecna. Przeszliśmy do punktu 

nr 5. Sprawy samorządowe. I w kolejności zgłaszają się do dyskusji: pan radny Piotr 

Stajszczyk, pan radny Tomasz Rygielski, pan radny Robert Jadczak, pan radny Jacek 

Załubski. I w tej kolejności. Bardzo proszę, pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Radni. Ja mam kilka takich drobnych pytań, na które mam nadzieję, uzyskamy 

odpowiedź. Pierwsze pytanie. 19 maja odbyła się Komisja Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów, w sprawie systemu gospodarki ściekowej. Na tej komisji podjęliśmy wniosek, 

do burmistrza, żeby gmina przystąpiła do opracowania takiego dokumentu, który by 

pozwolił zweryfikować ewentualne koszty kanalizacji, w przypadku takim, gdybyśmy 

mieli budować kanalizację w tych miejscowościach, które są w tej chwili poza 

aglomeracją, a przypomnę to są: Biskupice, Wójcice, Grędzina, Biskupice Oławskie, 

Grędzina i część Brzezinek. Albo drugi sposób, który został wypracowany na posiedzeniu 

komisji. To jest potraktowanie całego systemu gospodarki ściekowej, jako jednego, i 

znalezienie innego rozwiązania, chociażby podpisywania z wszystkimi mieszkańcami 

umów, na wywóz nieczystości przez pojazdy Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Budowanie takiej lokalnej przepompowni większej ścieków w Minkowicach Oławskich. 

To pytanie, myślę, że trafiło do burmistrza Szponara tutaj. I będę chciał od burmistrza 

uzyskać taką odpowiedź. Czy taki dokument został zlecony do opracowania? To jest 

pierwsze pytanie. Drugie pytanie również do burmistrza Szponara. Dzisiaj mija ostatni 

dzień składania wniosku do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Zarówno 

przez mieszkańców jak i przez przedsiębiorstwa. Co dalej, bo z tej informacji, która jest 

w internecie, na stronie (…) wynika, że około 50% mieszkańców złożyło tylko te 

informacje. Co dalej? Czy gmina będzie karała za to, że nie zostały one złożone? Jak do 

tego podejdziemy? Czy, na pewno jest tak, że mieszkańcy, nawet ci którzy nie złożyli do 

dzisiaj, powinni to robić jak najszybciej. I myślę, że nawet spóźnieni, ale jednak tutaj 

jakiś konsekwencji nie będzie, ale chciałbym w tym temacie też jakąś informację 

uzyskać. I trzecie pytanie do burmistrza Piórko. Jeżeli chodzi o szkołę PSP nr 1. 

Rozbudowa szkoły podstawowej. Jak jesteśmy, jeśli chodzi o harmonogram. Czy to co 

zostało na komisji wspólnej, ustalone, to było chyba w marcu albo w kwietniu, Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu. Harmonogram 

był przedstawiony w ten sposób, że w tym roku, robimy wszystko, żeby gmina wyłoniła 

wykonawcę i podpisała umowę, żeby można było od przyszłego roku, na początku roku 

zacząć tą inwestycję, czy tutaj jest jakieś zagrożenie? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Odpowiedzi będzie udzielał najpierw pan 

Burmistrz-Marek Szponar. Proszę.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Na pierwsze 

pytanie, dotyczące, ogólnie rzecz biorąc, podkreślę to hasło jako gospodarka ściekowa. 

Jesteśmy w trakcie zlecenia opracowania. Także mam nadzieję, że uda nam się w tym 

terminie, zakreślonym przez Komisję, zmieścić. Chociaż nie ukrywam, że jest to bardzo 



poważny problem i mogą być pewne kłopoty terminowe. Natomiast, oczywiście, 

podchodzimy do tego tematu bardzo poważnie i będziemy chcieli go jak najszybciej 

zrealizować. Jeśli chodzi o wnioski, deklaracje. No, niestety, ma pan radny rację. Ilość 

złożonych, sięga, powiedzmy dzisiaj wstępnie około 50, może troszeczkę ponad 50%. 

Bardzo dużo zostało papierowej wersji złożonej również dzisiaj. I myślę, że dużo również 

pocztą dotrze do nas, jeszcze jutro. Natomiast zgodnie z przepisami, no, niestety, ustawa 

mówi wyraźnie, że jeżeli ludzie, mieszkańcy naszej gminy, wogóle Polski, nie złożą tych 

deklaracji w terminie, podlegają karze. Nie ukrywam, że nie będziemy chcieli 

mieszkańców naszej gminy karać. Natomiast, jeżeli będzie to wynikało, niestety z 

przepisów, to te kary będą przez nas musiał być, po prostu wykazywane, naliczane. 

Niemniej jednak, będziemy szukali sposobu żeby jeszcze, jak do największej grupy 

mieszkańców, jednak dotrzeć, żeby te wnioski zostały złożone. Proszę Państwa, co do 

informowania mieszkańców. Nie będę się powtarzał. Ta forma naprawdę była rozległa. 

Nawet ostatnio mogliście Państwo zobaczyć, że Telewizja Polska, zamieszczała 

obwieszenia Ministerstwa w tej sprawie. Przypominając o tym obowiązku naszych 

obywateli. No efekt niestety tej akcji, widzimy, że nie jest do końca pozytywy. Niemniej 

jednak, tak jak powiedziałem, będziemy starać się karać w ostateczności. Natomiast, 

będziemy starali się jeszcze przypominać, docierać do tych osób, które nie złożyły, żeby 

takie deklaracje do nas wpłynęły. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. No jest malutkie 

opóźnienie, w stosunku do planowanego terminu, bo planowaliśmy, że projektanci złożą 

projekt, na pozwolenie na budowę, w czerwcu. To się nie uda. Niemniej jednak, mam 

taką nadzieję, że do połowy lipca, taki projekt zostanie złożony. Dostaliśmy, proszę 

Państwa, we wtorek, po południu, dokumentację. Tę dokumentację przejrzeliśmy tu w 

urzędzie. Dzisiaj odbyło się spotkanie pana przewodniczącego Stajszczyka, jak i pani 

dyrektor Szkoły nr 1 i przewodniczącej Rady Rodziców. Oglądaliśmy ten projekt, proszę 

Państwa, są jakieś, takie, malutkie, drobne uwagi, ale to już też bardziej techniczne. I 

projekt jest generalnie zaakceptowany, bo te rozwiązania, o których była mowa w 

koncepcji, wszystkie się projekcie znalazły. Natomiast jak powiedziałem, te uwagi 

techniczne. I tu jest umówiony z projektantami w urzędzie, jutro o godzinie 13:00 te 

uwagi przekażę projektantom. I tak powiedziałem, że myślę, że do połowy lipca, złożą 

dokumentację, zakładając ten termin pesymistyczny, dwa miesiące, to w połowie 

września powinniśmy uzyskać pozwolenie na budowę, przetarg i na koniec, w 

listopadzie, przełom października, listopada, powinniśmy już wyłonić wykonawcę i 

przekazać plac budowy. Tak że na pewno, wszystko na to wskazuje, że w tym roku 

inwestycje rozpoczniemy. Planowany termin inwestycji, bo również żeśmy na tym 

spotkaniu rozmawiali. To wedle takich dobrych wiatrów: wrzesień 2024, mogłaby być 

czynna ta część nowo wybudowana. Natomiast, pozostanie do przebudowy, pozostaną do 

przebudowy fragmenty części istniejącej. Inaczej się, proszę Państwa, tego nie da zrobić. 

Szkoła, tak, w Miłoszycach, musi być czynna. Więc takie ustalenia zapadły. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. W kolejności, pan radny Tomasz Rygielski, 

proszę. 



Radny Tomasz Rygielski - Dziękuję, Pani Przewodnicząca za głos. Państwo Radni, Panowie 

Burmistrzowie. Ja mam takie pytanie. Bodajże 2 lata temu, firma Orange, rozpoczęła 

budowę sieci światłowodowej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. I z tego co kojarzę, to 

dwie, czy trzy szkoły, zostały wówczas wytypowane do, mówiąc kolokwialnie, 

pociągnięcia tego światłowodu, do tychże placówek, bodajże w Laskowicach i w 

Minkowicach Oławskich. Pytanie mam takie. Czy urzędowi coś wiadomo na temat tego, 

aby ten światłowód został dalej rozbudowany do kolejnych, znaczy podciągany do 

kolejnych placówek oświatowych? No i czy coś wiadomo na temat rozbudowy w ogóle 

światłowodu, w naszej gminie, do po prostu odbiorców prywatnych? Bo taką informację 

o tej inwestycji, nazwijmy to Orage, wyczytałem, znalazłem, na stronach urzędu niegdyś, 

między innymi. Więc dlatego pytanie, czy coś gminie wiadomo, czy coś się dzieje w tej 

kwestii dalej? Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, nie mamy takiej 

wiedzy, jaki jest zakres realizacji. Z Orange jest sytuacja, no wyjątkowo trudna, jak 

potrzebujemy uzgodnienia, po te uzgodnienia występujemy po kilka kilkanaście razy. 

Natomiast jeżeli chodzi o plany realizacji, nie mamy żadnych. Wiemy tylko tyle, proszę 

Państwa, że jeżeli już występują z projektem, to uzgadniamy projekt w zakresie naszych 

dróg. I to wtedy, na danym etapie wiemy, w danej miejscowości przez które ulice i gdzie 

prowadzą, uzgadniamy to, to wiemy. Natomiast, jakiegoś takiego globalnego rozeznania, 

nie mamy. Nikt do nas nie występował, nikt nas o tym nie informował. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan radny Robert Jadczak, proszę uprzejmie.  

Radny Robert Jadczak - Dziękuję, Pani Przewodnicząca, za udzielenie głosu. Ja mam kilka 

tematów. I może zacznę tak negatywnie, żeby skończyć później bardziej miło i 

przyjemnie. Pan Burmistrz Piórko, bo to w sumie do pana burmistrza Piórki, ta sprawa, 

się myślę, tyczy. Panie Burmistrzu, mówię to, że tak powiem, w swoim imieniu, ale z 

tego co wiem, to też inni sołtysi z naszej gminy, no myślę, że takie same stanowisko 

mają. No nie mam dalej przesyłu informacji, co do właśnie remontu tych dróg gminnych. 

To co już wcześniej rozmawialiśmy. Kiedyś zadzwonił do mnie pan Robert z gminy, tam 

właśnie z działu, miał dać znać. Do dziś nie ma informacji, jakie drogi będą, mówię o 

Miłoszycach, ale myślę, że w innych wioskach jest ta sama sytuacja. Jakie drogi będą 

objęte faktycznie tym remontem? W jakiej technologii? I wreszcie, kiedy to się zacznie? 

Więc tu bym bardzo prosił, żeby to jednak, no było, bo mówię, telefony są, co jakiś czas 

od mieszkańców. Kiedy będzie nasza droga robiona? I czy będzie w ogóle i w jakiej 

technologii? I przy okazji też bardzo proszę, zwrócić uwagę, bo nie wiem, czy ulica 

Sadowa będzie wpisana, czy jest wpisana w ten zakres tych tych, ulic tych dróg. 

Natomiast, no bardzo bym prosił, żeby ulicę Sadową też wpisać. Teraz będzie może 

chwilę oddechu, bo wakacje i przedszkole pewnie też będzie trochę wolniej pracowało, 

ale wiem, że od września, znowu się zacznie wielki bum. A ulica Sadowa jest naprawdę 

bardzo intensywnie użytkowana i wygląda fatalnie teraz, bo z tego co pan burmistrz 

kiedyś powiedział, to bodaj chyba w lutym, czy w marcu, były wizje lokalne, tak bym to 

określił. Na tamten czas było pewnie lepiej. Teraz jest już naprawdę źle. Więc też tutaj 

taka moja sugestia, żeby ulicę Sadową sprawdzić. I też jakieś tam prace remontowe 

przeprowadzić. Następny temat. Pozwoliłem sobie ostatnio przedzwonić do sąsiednich 

gmin, do gminy Czernica, gmina Oleśnica, gmina Długołęka, Oława, Siechnice. I tu też 



do burmistrza Piórko i też do burmistrza Szczęśniaka, taka prośba. Właściwie, to do 

wszystkich panów burmistrzów, sugerowałbym, to jest myślę, nie tylko moje zdanie, ale 

także zdanie, na pewno sołtysów. Mówię to jako sołtys Miłoszyc, jako dziekan, aby 

wdrożyć cztery, co najmniej cztery razy w roku, spotkania z sołtysami. Proszę Państwa, 

raz na kwartał, nie we wszystkich gminach, bo nie wszędzie o to pytałem, ale w co 

najmniej dwóch, trzech godzinach, są takie spotkania z automatu. My nie mamy 

praktycznie żadnych spotkań z burmistrzem. To co się uda gdzieś przedzwonić, złapać, 

przyjść do urzędu, porozmawiać. Uważam, że to powinno być na stałe wpisane w 

kalendarz. Raz na kwartał, spotkanie z burmistrzami, może z panią skarbnik, z panią 

dyrektor Centrum Kultury. I to ma być jak amen w pacierzu. Zawsze raz na kwartał, 

wszyscy sołtysi, zgrupowanie, a nie 'na hura', może w lutym, może w marcu, może w 

kwietniu, robimy dożynki, spotykamy się. Myślę, że to by wszystkim ułatwiło, tak 

naprawdę, działanie. Taka, moja sugestia. Teraz tak. Teraz bardziej przyjemnie. Jak 

pamiętamy. Ja już od kilku lat sygnalizowałem właśnie, prosiłem wręcz, aby zakupić 

agregat. Z tego co wiem, gmina będzie kupować takowy agregat, na potrzeby właśnie 

organizacji wszelkich jakiś tam wydarzeń, imprez, festynów. No, cieszę się że ten agregat 

będzie zakupiony. No, gdybyśmy go kupili 4 lata temu, jak już zacząłem starania, prosić, 

prosiłem i sygnalizowałem pewnie byłby o połowę tańszy. No, ale lepiej późno niż wcale. 

Tak że bardzo dziękuję, że ten agregat będzie zakupiony. I tutaj mam nadzieję, że właśnie 

sołectwa będą mogły korzystać z takiego agregatu, organizując wszelkie jakieś festyny, a 

nie będziemy musieli płacić tłustych pieniędzy ZGK za wynajem, też zresztą gminnego 

agregatu. Tak jak było to jeszcze w latach poprzednich, przed pandemią. Tak że cieszę 

się, że będzie teraz agregat. Tak, co jeszcze. Bardzo chciałem też podziękować Panu 

Burmistrzowi i też Pani Dyrektor Centrum Kultury. Nie wiem, czy pani Miś-Hanys nas 

słyszy, właśnie za dotacje na festyny, bo rozmawialiśmy o tym jakiś czas temu, zresztą 

też na komisji wspólnej był ten temat poruszony. Także dziękuję, że ta dotacja będzie i, 

że sołectwa będą mogły te festyny sobie przeprowadzić. Także to tyle. I tu jeszcze raz 

bardzo uczulam, tak już kończąc, Panie Burmistrzu Piórko, o lepszy przekaz informacji 

do sołtysów. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja się odniosę do 

kwestii dwóch, ewentualnie do tej informacji, no takiej dobrej. Proszę Państwa, jeżeli 

chodzi o remont dróg, to w tym roku, no tak się złożyło i to Państwo wiecie, bo ja 

Państwa informowałem, że po prostu przetargi, nie wszystkie przetargi, zostały 

rozstrzygnięte. Tu już mi Burmistrz podpowiada, że już podpisał umowę z kolejnego, z 

drugiego przetargu, na remonty dróg. I podawanie informacji, jeżeli mieliśmy nie 

rozstrzygnięte przetargi na wszystkie drogi, że tą drogę będziemy robili, a innej nie, no 

wywołałoby większą burzę, niż dzisiaj. Dzisiaj już mamy takie rozwiązanie, które drogi 

będą robione, bo mamy podpisane umowy. I taki informacje, oczywiście sołtysom 

przekażemy, będą dobre, niedobre, no trudno. Takie informacje będą. Także mówię, no w 

tym roku, coś takiego się stało. Mieliśmy problemy, ale mówię, no zobaczymy, bo mamy 

w różnych technologiach i w tych technologiach, oczywiście takie informacje Państwu 

przekażemy. Cztery spotkania sołtysów. Proszę Państwa, no możemy  to ustalić, tylko ja 

mam taką zasadę, że spotykać się dla spotykania albo w celach towarzyskich albo w 

celach typowo, że tak powiem potrzebnych i produktywnych, bo nigdy nie było tak, że 

Państwo chcieliście spotkania i burmistrz czy ja mówi, nie, nie robimy spotkania. Nie, 



takie spotkania były, a spotykać jeżeli Państwo chcecie i ustalicie, że będziemy się 

spotykać, nie wiem, co piątą środę, czy co siódmą, to ja sobie w harmonogramie zapisze. 

I będziemy na takie spotkanie przychodzić. Ja nie widzę tutaj przeszkód. No a propos 

agregatu. No, różnie było, ale doszliśmy tu, z panem burmistrzem, że jednak jak 

będziemy mieli swój, damy to, że tak powiem, w jurysdykcję OSP, które i tak i tak 

generalnie uczestniczy w festynach, przyjadą, przywiozą, podłączą. I to, co prawda, 

proszę Państwa, tutaj jest jedna taka uwaga, bo temat się urodził, nie z tego, że ktoś 

chciał, czy nie chciał, bo wszyscy nagle chcieli skrzynki elektryczne, z licznikami, z 

układami pomiarowymi. Tylko, proszę Państwa, jeżeli mamy 15 kW, to ta opłata jest 

niewielka, ale jeżeli mamy moc zamówioną i zabezpieczenia na 50, czy na 100 kW, to 

opłata miesięczna, to jest ponad 1000 zł, za to, że nie zużyliśmy ani jednej 

kilowatogodziny. I dla sołectwa, 12 000.00 w roku,  no to są duże pieniądze. Więc tutaj, z 

panem burmistrza, ustaliliśmy, że taniej będzie kupić agregat. Sołectwa sobie 

harmonogramy rozpiszą festynów tak, żeby pasowały. On się przyda i oby nie tylko na 

imprezy, również w przypadkach jakiejś tam klęski, również będzie wykorzystany. Tak 

że tutaj,  ta decyzja chyba wydaje się słuszne. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. W kolejności pan radny Jacek Załubski. 

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, Panowie 

Burmistrzowie. Mam takie jedno, obszerne pytanie, dotyczące inwestycji w naszym 

mieście i gminie. Pierwsza część pytania, dotyczy inwestycji, na które przetarg już się 

odbył. I zostały podpisane umowy. Chodzi mi o ulicę Tymienieckiego na osiedlu 

Laskowice oraz park przy Urzędzie Miejskim. Kiedy te realizację się rozpoczną? Jakie są 

przewidywane terminy, bo z tego co się orientuję, w kwietniu chyba i w maju, zostały tej 

umowy podpisane. Natomiast tam jeszcze na placu budowy, nic się nie dzieje, a 

planowane zakończenia inwestycji, to jest grudzień, czy koniec listopada, tego roku. I 

druga część tego pytania, dotyczy wniosków, o których mówił pan burmistrz Piórko, 

dwie albo trzy Sesje temu. Chodzi o wnioski na dotacje, na inwestycje dotyczące: ulicy 

Zielonej, ulicy Mieszka I, ulicy Partyzantów, ulicy Średniej w Piekarach, ulicy 

Kowalińskiego, ulicy Garażowej. Wspominał Pan Burmistrz o tym, że te wnioski zostały 

złożone. Czekamy na rozstrzygnięcie. I moje pytanie dotyczy, stanu tych wniosków, 

złożonych przez Pana Burmistrza. Drugie pytanie, dotyczy świetlicy w Piekarach oraz 

wniosku, który na Komisji, Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, wniosku który złożył pan 

przewodniczący Stachnio. Wniosek dotyczył przedłożenia w sposób chronologiczny 

działań, w sprawie zasiedzenia świetlicy wiejskiej w Piekarach. I czy coś, w tej sprawie, 

udało się już ustalić? Jaki jest stan rzeczy? I jeszcze jeden temat, dotyczący też poniekąd 

inwestycji, ale inwestycji realizowanych w ramach budżetu obywatelskiego. Na dzień 30 

maja tego roku, stan realizacji budżetu w 2021 roku, czyli tematy realizowane w 2020, 

zgłoszone w 2020, a planowo realizowane w 21. Z planowanych 750 000 wynosił około 

38%, czyli 282 tysiące z groszem. I pytanie. Czy w tym roku, uda się dokończyć i 

rozliczyć, te wszystkie zaplanowane zadania, w ramach budżetu obywatelskiego? Jeśli 

tak, to jakie są na to plany i dalsza kolej rzeczy? I jeszcze jedno pytanie. Tu myślę, że do 

pana burmistrz Szczęśniaka. Chodzi mi o raport, o stanie gminy. Jakie Pan Burmistrz, 

zamierza podjąć działania, aby (...) Czy w ogóle Pan zamierza podjąć działania, aby 

zachęcić naszych mieszkańców do wzięcia udziału w sesji, gdzie będzie ten raport o 

stanie gminy? Będzie debata na temat tego raportu. No trochę taki niefortunny termin 



chyba, bo to będzie środek sezonu urlopowego, środek wakacji, ale bardzo proszę o 

odpowiedź. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Pierwszy, odpowiedzi udziela, Pan Burmistrz 

Piórko, proszę  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo. I tak po kolei. Jeżeli 

chodzi o ulicę Tymienieckiego. To dziś rozmawiałem z wykonawcą, wejdzie do 15 lipca, 

na pewno wejdzie na ulicę Tymienieckiego. To jest dobra wiadomość. Kolejny temat, to 

już Państwa informowałem, że dostaliśmy dofinansowanie z Polskiego Ładu, na ulicę 

Kowalińskiego i Listowskiego. Taki wniosek był złożony, dostaliśmy dofinansowanie, 

jak się nie pomylę, to 4 700 000,00 zł. Więc jesteśmy na etapie, tu proszę Państwa, no 

jest problem, szukamy wykonawcy PFU, bo będziemy to robili w formule: 'Zaprojektuj i 

Wybuduj''. Musimy zrobić program funkcjonalno-użytkowy. Mamy na wyłonienie 

wykonawcy już, zadania, mamy 9 miesięcy. już niecałe 8 i pół miesiąca. Szukam 

wykonawców. Mam nadzieję, że znajdę i zrobią nam PFU. Ogłosimy przetarg, tak jak 

powiedziałem, w formule: 'Zaprojektuj i Wybuduj'. Jeżeli chodzi o ulicę, proszę Państwa, 

pozostałe na tym osiedlu, ten konkurs został już rozstrzygnięty i na osiedle Laskowice, 

innych pieniędzy, przepraszam, w tej formule, w tym programie, który żeśmy składali, i z 

którego żeśmy otrzymali na ulicę Kowalińskiego. Ten konkurs został rozstrzygnięty. I 

tutaj te pozostałe ulice, nie dostaną dofinansowania. Natomiast jeżeli chodzi o ulicę 

Średnią w Piekarach i Zieloną na Osiedlu Laskowice. Konkurs jeszcze nie został 

rozstrzygnięty. Nie mamy informacji. Natomiast, oby była dobra informacja, niezależnie, 

która ulica. Gdybyśmy dostali dofinansowanie, to byłaby bardzo dobra informacja. Jeżeli 

natomiast nie, to tak, jak już mówił burmistrz Szczęśniak, ja to potwierdzam. W 

przypadku gdybyśmy nie dostali dofinansowania, to mamy zabezpieczone pieniądze w 

budżecie gminy, na realizację ulicy Zielonej, w ramach tego zadania. Także ona, tak czy 

owak, będzie realizowana. Zadanie powinno się, wszystko zależy od tego, jak się 

rozstrzygnie konkurs, ale jak się mówię, negatywnie, to wykonawcy, który będzie 

realizował ulicę Tymienieckiego, dozlecimy wtedy realizację ulicy Zielonej. I proszę 

Państwa. Jeżeli chodzi o świetlicę w Piekarach. Ja tu muszę się przyznać, że napisałem i 

zapomniałem, proszę Państwa, dostarczyć do biura rady. Także zaraz, po sesji, 

informację taką chronologiczną, z datami, dokładnie, co, kiedy i tak dalej, jak. 

Oczywiście z anonimizacją nazwisk. Tak że taka informacja, taką informację, będziecie 

Państwo mieli. I kolejny temat, budżet obywatelski, słaba realizacja. Tu proszę Państwa. 

Ja może już odpowiem trochę za burmistrza Szponara, że pomost, Państwo wiecie, 

przesunięty jest, dofinansowanie będzie realizowane po sezonie. I to jest jeden temat. 

Boisko za rogiem również. Przetarg pierwszy nie wyszedł. Jest ogłoszony przetarg, nie 

umie powiedzieć, rozstrzygnięty, czy nie. Więc stąd ta słaba realizacja. A te zadania, 

proszę Państwa, będą realizowane. Tak że, dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Raport o 

stanie gminy jest to obowiązek ustawowy burmistrza, od 4, czy 5 lat, nie pamiętam 

dokładnie. Jest przedkładany radzie miejskiej, na sesji absolutoryjnej. I w oparciu, o 

ocenę tego raportu, rada podejmuje taką czy inną decyzję. Zapis w ustawie, mówi 

również, że każdy mieszkaniec, zainteresowany, może przyjść na sesję rady gminy i 

zabrać głos w kwestii dotyczącej raportu. No do tej pory, o ile pamiętam, a chyba dobrze 



pamięta. Nikt z zewnątrz, że tak powiem, z mieszkańców, nie był na sesji, nie pytał. Jakie 

możliwości mamy informacyjne? No w zasadzie trzy. Pierwsza - informacja w prasie, na 

naszej stronie urzędowej. Również zawieszenie takiej informacji w Internecie, w 

Biuletynie Informacji Publicznej oraz trzecia - strona internetowa Urzędu Miasta i 

Gminy. Innych możliwości, czy metod nie widzę. Chyba, że pan radny, ma jakąś 

propozycję, to z chęcią wysłucham. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. W kolejności. Pan przewodniczący Krzysztof 

Woźniak. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, 

Panowie Burmistrzowie, Szanowni Państwo. Panie Burmistrzu, dwie sprawy. Pierwsza 

to, prośba o udzielenie informacji na temat, czy zostało zlecone wykonanie projektu 

przebudowy ulicy Drzewieckiego? Oraz drugie pytanie, dotyczy poprawy bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu ulic Tańskiego, Aleja Młodych i Liliowa. Szanowni Państwo, może nie 

wszyscy pamiętają. Sprawa dotyczy nieszczęśliwego wypadku, który miał miejsce 

pierwszego czerwca, około godziny 18:00. Większość osób z dziećmi, bawiła się w tutaj, 

że tak powiem, pod urzędem miasta i gminy, na imprezie właśnie z okazji Dnia Dziecka. 

I w trakcie tego, że tak powiem, nasza straż pożarna, która tutaj miała, że tak powiem, 

zabezpieczała też i przedstawiała dzieciakom, jak to zwykle bywa na imprezach, swoje 

sprzęty. Udała się właśnie na zdarzenia. Później się okazało, że zdarzeniu tym ucierpiała 

11-letnia dziewczynka, 11-letnie dziecko, była to bardzo niebezpieczna sytuacja. Dlatego, 

zarówno Zarząd Osiedla Metalowców, jak i grupa radnych związana z Osiedlem 

Metalowców, czyli pani Beata Bejda, pani Aleksandra Czernik, pani Karolina Kolado, jak 

również moja osoba, podjęliśmy działania w tej sprawie, żeby zwrócić uwagę, Panie 

Burmistrzu, na naprawdę, jak najszybsze podjęcie działań w tym zakresie. Żeby tam, w 

tym miejscu, w tym newralgicznym miejscu, gdzie bardzo dużo dzieci uczęszcza, 

zarówno i do szkoły i do żłobka rodzice nieopodal prowadzą dzieci. Należy, uważamy, że 

należy podjąć radykalne działania i radykalnie poprawić, tam, w tym miejscu, to 

bezpieczeństwo. Otrzymaliśmy odpowiedź, bodajże 19 czerwca, w której pan Burmistrz 

Piórko informuje nas, że trwa analiza. Dlatego, trochę czasu minęło od tej informacji. 

Dlatego chcielibyśmy utrzymać informacje, jakie dokładnie działania, zostały podjęte 

przez urząd? I ewentualnie, jakie decyzje zapadły w tej sprawie? Dziękuję.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Na pierwsze pytanie. 

Nie zostało zlecone opracowanie projektu ul Drzewieckiego. Nie ma wykonawcy. 

Projektantka, która nam robiła większość projektów, w tej chwili ma problemy ze 

zdrowiem i nie podejmie się tego zadania. Jestem na etapie poszukiwania projektantów. 

Już Państwu mówiłem, przy poprzednim wystąpieniu, odnośnie Kowalińskiego. Jest po 

prostu ciężko, zaleźć kogoś do projektu. Mam nadzieję, że uda się. Jestem już po 

rozmowie, z jednym, z projektantów. Trochę go przymuszam. Może się tego zadania 

podejmie. Kolejna sprawa, to właśnie bezpieczeństwo. I tutaj, Panie Radny, nie jest takie 

proste, bo oczywiście bezpieczeństwo jest najważniejsze. Tylko musimy wiedzieć, że 

jesteśmy w strefie zamieszkania. I zgodnie z Kodeksem Ruchu Drogowego, w strefie 

zamieszkania, obowiązują pewne przepisy. I w strefie zamieszkania, nie możemy 

stosować szykan, czy innego oznakowania, niż na drogach poza strefą zamieszkania. 

Chociażby przejścia dla pieszych. Nie ma pojęcia, w strefie zamieszkania, przejścia dla 



pieszych, a w innych miejscach, gdzie nie ma strefy zamieszkania, takie rzeczy się 

stosuje. I tutaj, to co mówię, że ta analiza jest zrobiona, zastanawia się nad tym 

pracownik, który u nas się zajmuje organizacją ruchu, żeby wybrać takie rozwiązania, 

które są zgodne z prawem, a jednocześnie zapewnią bezpieczeństwo. Przypominam, w 

strefie zamieszkania, prędkość dozwolona, 20 kilometrów na godzinę. I tutaj, co byśmy 

nie zrobili, mamy 'hopki' na Tańskiego. Mamy, proszę Państwa, inne rzeczy. I do takich 

niestety nieszczęść dochodzi. Nie ma takich rozwiązań, które zapewnią bezpieczeństwo 

w stu procentach, bo takich po prostu nie ma, proszę Państwa. I tutaj mówię, tutaj mój 

apel kolejny do policji, żeby po prostu na tego typu miejscach, byli coraz częściej i 

nakładali na nas kierowców, nie na innych kierowców, tylko na nas kierowców, mandaty 

za nieprzestrzeganie, bo jadąc 20 na godzinę, na skrzyżowaniu równorzędnym, bo w 

strefie zamieszkania są tylko skrzyżowania równorzędne, jadąc Tańskiego, mamy 

Liliową z prawej strony. Więc wszyscy, wychodzący z Liliowej, wyjeżdżający na 

rowerach, na hulajnogach, samochodami, mają pierwszeństwo, przed jadącym z 

Tańskiego w stronę Liliowej. To jest jedno. Pieszy ma bezwzględne pierwszeństwo, od 

znaku do znaku, strefy zamieszkania. Nie wiem co, ciężko jest znaleźć rozwiązanie, ale 

może nam się uda. Jeżeli się uda takie rozwiązanie, to będziemy oczywiście do Państwa 

występować z wnioskiem o ujęciu w budżecie i zrealizowanie. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję. Pan Przewodniczący Woźniak, ad vocem. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, 

bardzo krótko, bo temat jest Panu dobrze znany. Padły pewne propozycje w tym piśmie, z 

naszej strony. Chodzi o rondo bezwysepkowe lub bardzo dobrze funkcjonujące i przyjęte 

przez naszą społeczność lokalną, wyniesione skrzyżowania, które naprawdę robią dobrą 

robotę, jeśli chodzi o poprawę bezpieczeństwa. I są zdecydowanie lepsze, niż te tak 

zwane hopki na ulicy Chabrowej. Dlatego sugestia z naszej strony jest taka, żeby pójść w 

tym kierunku. Natomiast z tego co wiem, to nie stoi na przeszkodzie, jeśli chodzi o strefę 

zamieszkania. Dlatego, sam Pan widzi, że uwarunkowania prawne i zabezpieczenie 

prawne pieszego, nie wystarczy, nie wystarczy, ponieważ zdrowie i życie jest tylko 

jedno. I trzeba o nie, jak widać, zadbać jeszcze, jeszcze mocniej. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. W kolejności. Pan radny Tadeusz Babski. 

Radny Tadeusz Babski - Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panowie Burmistrzowie. Pod 

koniec maja złożyłem wniosek do Sejmiku Dolnośląskiego, o ujęcie w budżecie, na 2023 

rok, budowy ścieżki rowerowej, łączącej oba miasta powiatowe, w powiecie Oławskim, 

Jelcz-Laskowice i Miasto Oława. Jest to wniosek, któryś już z kolei, wysłany. W zeszłym 

roku, odpowiedź uzyskałem, że ze względu na brak środków, ta inwestycje nie będzie 

realizowana w tym roku. Ponownie złożyłem ten wniosek, ale mam apel i prośbę do pana 

Burmistrza Szczęśniaka. O zainicjowanie trójprzymierza pomiędzy Miastem i Gminą 

Jelcz-Laskowice, Gminą Oława i Miastem Oława. W sprawie wystosowania, wspólnego 

wniosku do sejmiku Dolnośląskiego, o ujęcie w budżecie, na 2023 rok, budowy ścieżki 

rowerowej, wzdłuż drogi wojewódzkiej 455. Inwestycja ta jest, no niezbędna, ze 

względów ekologicznych, integracji mieszkańców powiatu oławskiego, ale przede 

wszystkim dla zapewnienia bezpieczeństwa użytkownikom tej drogi, ponieważ, no 

rowerzyści, którzy się odważą, między poniedziałkiem, a sobotą, jechać, to uważam, że 

to są kamikaze. Droga jest nierówna, dziurawa, wyfrezowana na poboczach, tam gdzie są 

wały takie z asfaltu. I bardzo proszę, Pana Burmistrza, o wsparcie tej inicjatywy. I 



poinformowanie rady, czy udało się takie porozumienie zawrzeć pomiędzy 

wspomnianymi jednostkami. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. W kolejności. Pan przewodniczący Ireneusz 

Stachnio. Proszę. Przepraszam bardzo. Pan Burmistrz, chciałby zabrać głos? 

Przepraszam, Panie Przewodniczący. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Ja chcę Państwa 

poinformować, że jesteśmy na etapie projektowania, czy fazy końcowej projektowania, 

ścieżki rowerowej wzdłuż tej drogi wojewódzkiej 455, od ulicy Ogrodowej, do ulicy 

Leśnej. I tu mamy podpisane porozumienie z Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei. Ta 

inwestycja, prawdopodobnie rozpocznie się pod koniec tego roku. I w przyszłym roku 

będzie realizowana, bo tam mamy przejście przez wał i tak dalej. W sprawie 

własnościowej z Agencją Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa. Tak że ten odcinek 

będzie zrealizowany. Natomiast wniosek, co do dalszego, no jest jak najbardziej słuszny. 

Myśmy już (...) Co prawda, porozumienia żadnego nie ma, ale takie rozmowy były 

prowadzone, zarówno z burmistrzem Frischmannem, jak i z panem, czy pełniącym 

obowiązki wójta wtedy Henrykiem Kuriatą. Takie rozmowy były prowadzone, 

formalnego (...) Również z Marszałkiem Województwa, w obecności Marszałka 

Województwa jakoś tak temat upadł, to wniosek powtórzymy. I dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Ireneusz Stachnio. 

Proszę.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio - Dziękuję, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Panowie Burmistrzowie. Moje wystąpienie miało dotyczyć dwóch obszarów. Obszarów, 

które wcześniej poruszył radny Załubski. A więc pierwsza, to jest inwestycja ulicy 

Tymienieckiego i ulic przyległych oraz stanu technicznego świetlicy w Piekarach. 

Dlatego ograniczę się do konkretnych pytań. Panie Burmistrzu, ulica Tymienieckiego 

będzie robiona, tak jak Pan powiedział, 15 lipca, przynajmniej tak inwestor zapowiedział. 

Dwie ulice przyległe, czyli Kowalińskiego i Listowskiego. Zostały przeznaczone 

pieniądze, tak. Mamy te pieniądze, będzie też robiona ulica Zielona, w zależności od 

tego, czy dostaniemy, czy nie. Natomiast tam są jeszcze dwie pozostałe ulice. Ulica 

Tołpy i Biskupskiego. Dwie ulice, które pozostaną, jeśli pozostaną niezrobione, to tak 

będzie, tak jak z ulicą Tymienieckiego, jak robiliśmy, planowaliśmy Świętochowskiego. 

Czyli może za 20 lat wrócimy do tych ulic. Czy nie warto by było, rozważyć budowę 

tych ulic? Właśnie w tym momencie? Czyli za jednym zamachem zrobić dwie ulicę, aby 

osiedle, które mamy tutaj za szkołą, było niemalże w stu procentach, jeśli chodzi o 

infrastrukturę drogową, zrobione. Warto by było gdzieś, wiadomo, no ciężka jest sytuacja 

finansowa, ale zróbmy to raz, a porządnie i nie wracajmy do tematu. to jest jedno 

zagadnie, jedno pytanie. A drugie dotyczy stanu technicznego świetlicy w Piekarach. Pan 

radny Załubski mówił o tym piśmie, które Pan miał przygotować. Ja chciałbym się 

skoncentrować na stanie technicznym i zabezpieczeniu dachu przed warunkami 

atmosferycznymi. Tam jest dach dziurawy, leje się woda, tynk ze ścian odpada, sufit się 

wali na głowę. świetlica jest w ogóle wyłączona z użytkowania. Panie Burmistrzu, jakie 

Pan zamierza podjąć działania, żeby zabezpieczyć dach? Mimo, że nie mamy jeszcze, 

tych takich, jakby rozstrzygnięć własnościowych, ale tak zabezpieczyć dach, aby 

świetlica nie ulegała dalszemu niszczeniu. Dziękuję.  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Zgadzam się z 

panem przewodniczącym Stachnio, warto byłoby zrobić. Tylko tak krawiec kraje, jak 

materii staje. Proszę Państwa. Więc tak jak powiedziałem. Dzisiaj plan jest taki, 

Tymienieckiego, Zielona, niezależnie od tego, co się dzieje. I dofinansowanie, które 

żeśmy, promesę, którą żeśmy otrzymali na Kowalińskiego i Listowskiego. I te zadania są 

dzisiaj do (...) Muszą być podjęte działania, żeby te zadania zrealizować. Co będzie, bo 

na pewno, proszę Państwa, nie będzie to w 23 roku, nie mówimy, bo mamy 

Tymienieckiego, mamy Zieloną na 23, mamy Tymienieckiego, żebym był dobrze 

zrozumiany. Na 22 Tymienieckiego, 23 Zielona i 23 Kowalińskiego i Listowskiego. I to 

jest budżet, który jak dożyjemy, będziecie Państwo uchwalać na 2023 rok. Te pieniądze 

muszą się znaleźć. I dalej są wydatki bieżące, jeszcze parę innych rzeczy. Tak że tutaj 

warto by było, no ale tak jak powiedziałem. Jeżeli chodzi o świetlicę. Tam część została 

robót zrobiona, zabezpieczony ten dach. Niemniej jednak, ja jeszcze każę to sprawdzić i 

poprawić. Natomiast, proszę Państwa, wszelkie działania podejmowane na nie swoim, 

wydawanie pieniędzy publicznych na nie swoje, jest to naruszenie, nie tylko dyscypliny 

finansów publicznych, ale naruszenie prawa defraudacji pieniędzy, proszę Państwa. To 

nie jest tak, że nam się świetlica akurat niszczy i tak dalej. To nie jest nasza świetlica, 

proszę Państwa. Nie jest nasza, wszystkie papiery, wszystko Państwu przekażę, tę 

dokumentację, to pismo, które napisałem, poparte dokumentami. Ta świetlica w ogóle nie 

jest nasza. Ona funkcjonowało od prawieków, jako gminna, a ona wcale nie jest nasza. I 

tu jest problem, bo to nie o to (...) Gdyby był uregulowany stan prawny, to dzisiaj byśmy 

na ten temat, proszę Państwa, nie rozmawiali. Wyremontowalibyśmy dach i po temacie. 

Tylko ta świetlica i za naczelnika i później za samorządu, była jakoś tam inwestowana, 

wydawano publiczne pieniądze, na nie swoje, proszę Państwa. I tu możemy, ja się 

zgadzam, spróbujemy to w jaki sposób załatwiać, ba, nawet z pozycji budżetu, jak 

zapłacić? Obiekty Gminne? Skoro to nie obiekty gminne. Proszę Państwa, to nie jest tak,  

czy ja chcę, czy ja nie chcę. To nie jest tak, czy ja chcę, czy ja nie chcę. Połataliśmy 

trochę dziur. Jeżeli dziś będzie potrzeba i tam będą jakieś te, to znowu połatamy, w taki 

sposób, no prowizoryczny. Tylko tyle i aż tyle, możemy zrobić. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący, przepraszam. Pan 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Panie 

Radny Stachnio. Ja wiem, że Pan, zresztą, patrząc można na to zjawisko subiektywnie i 

obiektywnie. Myślę tutaj o ulicach, o których mowa była kilka minut wcześniej. Ja wiem, 

że Pan jest radnym z tego okręgu i zależy Panu, wybory się zbliżają, żeby to było 

wszystko perfekt. Ja to rozumiem. Każdy radny tak albo uważa  albo myśli albo robi. I to 

jest normalne zjawisko. Natomiast, Szanowni Państwo, no nie możemy wszystkich 

środków, wydawać w jedno osiedle, bo trzeba pamiętać, mamy 15 sołectw, 8 rad 

osiedlowych. Tam też są potrzeby. Zresztą Państwo mówicie o tym. Zrobimy tyle, na ile 

mamy, możemy. Natomiast, na pewno nie będziemy robić wszystkiego na raz, tylko na 

osiedlu, bo są takie potrzeby. Potrzeby są wszędzie, w każdej miejscowości. Ja nie 

słyszałem o miejscowości, która by nie miała potrzeb. Chyba, że Państwo wiecie, bo ja 

nie znam takiej sytuacji. Stąd, trochę cierpliwości, Panie Radny Stachnio. Samorząd 

będzie funkcjonował dalej, czy my będziemy, czy nas nie będzie. Problem będzie na 

pewno rozwiązany. Dziękuję bardzo.  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Przewodniczący Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio - Dziękuję. panie Burmistrzu. Tak zgadza się, 

rzeczywiście, wszystkie drogi są nasze w gminie i jeździmy po nich i chcielibyśmy żeby 

były w należytym stanie, ale nieraz warto z punktu widzenia, już ekonomicznego, 

finansowego spojrzeć na to, że kompleksowo można szybciej zrobić, lepiej. Oczywiście, 

nikt, no wiadomo, pieniądze, to co Pan powiedział. Zgadzam się z Panem w pełni. 

Natomiast, chciałbym się odnieść do wypowiedzi pana burmistrza Piórki, który 

stwierdził, że świetlica nie jest nasza. I że przepisy nie pozwalają Panu zainwestować w 

ten dach. Panie Burmistrz, ale ta świetlica niszczeje. Tam 30 tysięcy, przepraszam, nie 

władowaliśmy, zainwestowaliśmy 30 000.00. Świetlica stoi, następuje dewastacja. Skoro 

to nie jest nasze, a być może w przyszłości, według tych rozstrzygnięć sądowych, które 

będą, praw własnościowych, nie będzie to nasze. Czyli należałoby się zastanowić nad 

budową świetlicy nowej. Na przykład, na boisku w Piekarach, gdzie jest nasz teren 

gminny. I tak jak w innych miejscowościach, remontujemy, tak jak w Miłoszycach na 

przykład, czy wybudowaliśmy świetlice nowe w Kopalinie, w Nowym Dworze. Taką 

samą świetlicę, mniejszą, dla potrzeb mieszkańców Piekar i nie tylko, wybudować, od 

podstaw. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Panie Radny 

Stachnio. Trochę konsekwencji w wypowiedziach. Przed chwilą żeśmy mówili o 

drogach, mówiłem ja, mówił pan burmistrz Szczęśniak, że tak krawiec kraje, jak materii 

staje. I my tak, dróg żeśmy nie wybudowali, to budujemy świetlice w Piekarach. Pytanie 

jest insze. Czy bez świetlicy można żyć, czy lepiej wybudować świetlicę, a nie budować 

drogi, na którą dostaliśmy dofinansowanie, przypomnę, Kowalińskiego, 4.000.000,00 zł. 

Żłobek, przedszkole na Liliowej, termomodernizacja: 2.200.000,00 zł. Dzisiaj Państwo, 

będziecie podejmować uchwały o zwiększeniu środków, bo po przetargu jest 

4.000.600,00 zł. I tu, proszę Państwa, no ja też bym chciał to co powiedział, pan 

burmistrz. Wszędzie są takie potrzeby. Nikt nie mówi, że nie ma potrzeb, bo nie ma takiej 

miejscowości, nie ma takiej ulicy, nie ma takiego mieszkańca. Tylko trochę 

konsekwencji. ja się zgadzam, że przydałaby się świetlica w Piekarach, nowa. W 

Miłoszycach lada moment otworzymy nową. No akurat, no, po kolei, po kolei, proszę 

Państwa, trochę, proszę Państwa, takiego przemyślenia, bo ja też chciałbym, chciałbym, 

chciałbym być młody piękny i bogaty. No niestety, niestety. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pani radna, Janina Hernas. Proszę. 

Radna Janina Hernas - Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie Szanowni Radni. Słyszę o 

zadaniu budżetowym dość często, o pomoście nad pierwszym stawem. Natomiast zadanie 

budżetowe, nad którym pracowałam ja i radny Witek Marchewski, a więc budowa kortu 

tenisowego. Cisza. Chciałabym coś na ten temat usłyszeć, bo to zadanie uzyskało 

ogromną aprobatę wśród społeczeństwa. Ja to zadanie powtarzałam, z roku na rok. I 

Bogu dzięki, udało mi się, ale też i to społeczeństwo, które głosowało za tym zadaniem, 

pyta: kiedy? Ponieważ, to interesuje się sportem, to wie, że tenis ziemny jest drogą 

dyscypliną. Nie ma na naszym terenie miasta, gminy, powiatu, miejsca,, gdzie by można 

było trenować, gdzie by można było. Trzeba  jeździć do Wrocławia, gdzieś tam, gdzieś 

tam. Już nie sięgałam opinii, gdzie. Płaci się duże pieniądze. Więc bardzo bym chciała 



prosić, żeby nasze władze pochyliły się nad tym zadaniem. Ja wiem, że ta inwestycja 

będzie coraz droższa, bo czasy są bardzo złe na budowy i remonty, ale to jest taka prośba 

i nie tylko moja, ale też i społeczeństwa. Druga sprawa. Składałam też wniosek o remont 

i przebudowę ulicy Piastowskiej i Partyzantów. Uważam, że te ulice są w złym stanie 

technicznym. Wszyscy Państwo mówicie o bezpieczeństwie, ja się zgadzam, ale też te 

drogi, według mnie, są w złym stanie i wymagają remontu i przebudowy. Bardzo proszę, 

nasze władze, o rozpatrzenie, bo będę jednak powtarzać, to zadanie również, do budżetu 

na 2023 i do końca, dopóki będę radną, póki nie uzyskam tego remontu. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Ja bym chciał panią 

radną uspokoić, bo proszę Państwa, dzisiaj, w zgłaszanym przez pana burmistrza 

rozszerzonym porządku obrad, gdzie będziecie Państwo podejmowali uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie, jest w pozycji: Budowa kortu tenisowego wraz z odwodnieniem i 

ogrodzeniem przy Partyzantów w Jelczu-Laskowicach. Zwiększenie środków o 90 000.00 

zł, że mamy zrobiony projekt, będziemy, jak Państwo przyjmiecie taką uchwałę, 

będziemy ogłaszać przetarg. To jest na jeden kort, gdzie Państwo żeście składali wniosek, 

również pan burmistrz, że tak powiem, podjął taką decyzję. I występuje do Państwa żeby 

zagospodarować cały plac, budując drugi kort i zagospodarowując resztę tego boiska. I 

tutaj wprowadzana będzie, jest propozycja o wprowadzenie nowego zadania: 450 tys. zł  I 

mielibyśmy temat załatwiony. Mam nadzieję, że te pieniądze nam starczą, żeby, pan 

burmistrz doszedł do wniosku i słusznie, że robić część, a część zostawić, to tak, ni pies, 

ni wydra. Więc to jest jako drugi etap tego kortu, już nie jako budżet obywatelski. to jest 

jedno, proszę Państwa. Drugie. Również chciałbym Panią Radną uspokoić, że Piastowska 

i Partyzantów, jest projekt, będzie realizowany, to z lidem, tak zwanym. Natomiast 

planowane ogłoszenie przetargu, to jest drugie półrocze tego roku. Tu proszę Państwa, 

musimy się zbilansować. Tak jak powiedziałem, cały czas powtarzam, 17 na 12, proszę 

Państwa, musimy się zbilansować. Co mamy, jak mamy, jak wyglądamy finansowo. Tak 

że, chciałbym Panią Radną uspokoić, że naprawdę, nie jest przy Pani wnioskach, aż tak 

źle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan radny Marek Starczewski. Proszę. 

Radny Marek Starczewski - Pani Przewodnicząca. Ja przede wszystkim, chciałbym się zwrócić tutaj, 

do Panów Burmistrzów. Z przekazanie, mam nadzieję, że ta transmisja, może jest też 

oglądana w Zakładzie Gospodarki Komunalnej, ale chcę tu, na ręce Panów Burmistrzów, 

no podziękować i pogratulować, przedsiębiorstwa, bo to co uczyniła załoga, pod 

kierownictwem pana prezesa, w czasie trudnym dla mieszkańców Biskupic Oławskich i 

Celiny, bo czym jest woda dla każdego, wszyscy wiedzą. Brak tej wody przez kilka dni, 

ale sposób w jaki zostało wszystko opracowane, zaplanowane, przeprowadzone, przez 

Zakład Gospodarki Komunalnej, pod czujnym okiem pana prezesa, który też i okres 

weekendu spędził właśnie w miejscowości, aby jakby nadzorować, poprawność działań w 

tej kwestii, zabezpieczenie w wodę przez całą dobę praktycznie. I wszystkie prace 

trwające nawet w nocy, aby usunąć tą przykrą dla nas awarię, na naszym wodociągu. I za 

to chciałbym, w imieniu mieszkańców Biskupic Oławskich, Celiny, podziękować na ręce 

pana prezesa, dla wszystkich pracowników, którzy byli zaangażowani, a tu również 

przekazać takie podziękowania dla władz, że mamy dobre przedsiębiorstwo, które potrafi 

w sposób właściwy, reagować i działać na rzecz mieszkańców. I drugie podziękowanie, 



też dla władz naszego miasta, dla pana burmistrza i drugiego pana burmistrza, że byli 

obecni, na wydaje mi się, wydarzeniu, które przez wiele, wiele instytucji zostało po 

prostu zlekceważone. Mimo, że poszły zaproszenia. Ja to mówię z pełną 

odpowiedzialnością, bo dla mnie jest to zlekceważenie. Jakim był jubileusz, 65 rocznicy 

wybudowania tego naszego kościoła, pierwszego, po II światowej, na ziemi 

dolnośląskiej. I tylko burmistrz, ze swoim zastępcą, znaleźli czas, aby wziąć udział w 

tych uroczystościach. Żałuję i przykro mi, że nie było przedstawiciela Rady Miejskiej, 

mimo że takie zaproszenie zostało przekazane do rady miejskiej. Nie mówię już o innych 

oficjelach, którzy zostali zaproszeni na tę uroczystość. Jeszcze raz, Panie Burmistrzu, w 

imieniu organizatorów, a także mieszkańców. Chylę czoła za obecność, za wspólną 

możliwość spotkania się, wymienia poglądów i przede wszystkim wspomnień 

historycznych, bo to hołd, przede wszystkim tym Budowniczym, którzy podjęli się, w 

trudnych czasach Polski ówczesnej Ludowej, wybudowania tego kościoła. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -   Dziękuję. Pan radny Wincenty Marchewki, proszę. 

Radny Wincenty Marchewski - Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Ja 

mam takie dwa pytania, skierowane tutaj do burmistrza Piórki. Pierwsze dotyczy. Kiedy 

nastąpi remont kortu tenisowego na Osiedlu Fabrycznym? Ponieważ zgłaszane to już 

było jesienią, w roku 2021. Mamy czerwiec, mamy pełnie sezonu. Kiedy będzie ten 

remont, wejdzie w życie? To jest pierwszy punkt. Drugi punkt. Mianowicie taki, 

odnośnie tego, co pani radna Hernas,  była uprzejma tutaj podnieść. Budowa tutaj kortu, 

przy Hali Sportowej. Panie Burmistrzu, miałem przyjemność przejrzeć ten projekt. I 

kiedy ten nasz wniosek wspólny, pani Hernas i mój wygrał, w budżecie obywatelskim, 

zgłosiłem się do Pana, że chciałbym uczestniczyć w fazie projektowania tego kompleksu 

sportowego. Chciałbym uczestniczyć. Oczywiście, pan burmistrz był uprzejmy, 

wcześniej, na sesjach, odpowiedzieć panu Załubskiemu, że on też chciał uczestniczyć w 

jakiś tam pracach, że nie przeszkadzajcie mi. Ja również zgłosiłem taki akces, jako ten 

człowiek, który 45 prawie lat zajmuje się sportem, rekreacją, organizacją imprez, a więc 

troszeczkę pojęcia mam na ten temat. I Panie Burmistrzu, no niestety, Pan również 

odpowiedział, że jak będzie gotowe, to wtedy będziemy dyskutować. Projekt jest prawie 

gotowy i co z tego projektu wynika? Zero pomysłu panów projektantów, którzy może 

umieją siedzieć za biurkiem, rysować, ale praktycznie to oni troszeczkę pojęcia zbyt mało 

posiadają, wiedzy w tym zakresie. A więc jedną rzecz taką przedstawię. Jeżeli mamy, 

powstają dwa korty tenisowe i obok boisko wielofunkcyjne, to projekt zakłada, że będzie 

jedno wejście, czyli furtka i ewentualnie brama, bo to musi być. Dobrze, ale sport polega 

na tym, że jak tenis ziemny, siła i prędkość i uderzenia piłeczki, jest tak tak duża (...)  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Panie Radny, bardzo Pana przepraszam, bardzo przepraszam. 

Proszę Państwa, za chwilę ogłoszę przerwę. Jest jakaś bardzo poważna awaria w 

przedszkolu obok, prawdopodobnie wyciek gazu. I ja proszę, Pana Burmistrza żeby się 

zorientował w tym zakresie, bo przedszkole prawdopodobnie jest ewakuowane. 

Ogłaszam 10 minut przerwy.  

Radny Wincenty Marchewski -  Mogę tylko słowo dokończyć? Pani Przewodnicząca, jedno. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Panie Radny, ja myślę, że nasze bezpieczeństwo i wszystkich 

chyba (...) Ja Panu oddam głos po przerwie, o ile sytuacja nie jest na tyle niebezpieczna, 

żebyśmy musieli podejmować jakieś inne działania. Przepraszam 10 minut przerwy.  



PRZERWA  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Proszę państwa mam informację, że sytuacja została 

opanowana i nie ma żadnego niebezpieczeństwa, jeżeli chodzi o wyciek gazu. Na 

kolanach Pana Burmistrza siedzi wnuczka ewakuowana właśnie. Z przedszkola, tak. I 

proszę Państwa, chciałabym, żeby to co powiedziałam, żeby potwierdził Pan Burmistrz. 

Jeżeli ma takie informacje. Pan Burmistrz Piórko.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Zostało uszkodzone 

przyłącze gazu do przedszkola, żłobko-przedszkola, czy przedszkola. Jest w tej chwili 

odkryte, gaz zakręcony, wstawiają wstawkę, to jest w PHD, więc za jakiś czas gaz 

popłynie. Także tutaj żadnego niebezpieczeństwa nie ma. Część straży już odjechała, 

część zostaje do zakończenia pracy.  Dziękuję.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Wobec powyższego. Zapraszam pana 

radnego Wincentego Marchewskiego, żeby dokończył swoją wypowiedź, z tego 

momentu, gdzie ja przerwałam z powodu sytuacji. Proszę bardzo. Oddaję, Panu głos. 

Radny Wincenty Marchewski - Więc realizując punkt drugi, czyli dotyczący budowy kortów przy 

hali sportowej. Chcę poinformować o tym, że oglądałem ten projekt. Ci Panowie 

projektancie, troszeczkę się chyba pomylili się ze swoim powołaniem, nie mając pojęcia 

o pewnych rzeczach, organizacyjno-technicznych. Jeżeli parametry gdzieś tam zostają 

zachowane techniczne, tak pozostałe rzeczy, chcę dwa słowa Państwu powiedzieć. Otóż, 

dwa korty tenisowe i boisko wielofunkcyjne ma stanowić jednolitą całość. Czyli na 

obrzeżach będzie to ogrodzenie. Jakaś tam planowana jest brama, bo to musi wyjść do 

różnych rzeczy oraz furtka. Co to znaczy? To znaczy, że będzie to ogólnodostępne dla 

wszystkich. I to jeszcze jest dobry pomysł. Natomiast, dzieci, młodzież, jeżdżąca na 

hulajnogach, rolkach, czy powiedzmy sobie, rowerami, będzie wjeżdżała na kort, który 

nie będzie zamknięty. Będzie wjeżdżała i nawierzchnię, duże pieniądze włożone, zostaną 

po jakimś czasie, niestety będzie zniszczony ten obiekt. Dalej. Jeżeli mamy dwa korty. I 

powinny one oddzielone być od boiska wielofunkcyjnego ogrodzeniem, a nie jest w 

planie to. Oznacza to, że grający, w piłkę, w koszykówkę, czy w siatkówkę, piłka będzie 

sobie leciała na boisko, grających osób, na korcie tenisowym. To może nie stanowi 

większego zagrożenia, ale większe zagrożenie tutaj stanowi, siła jaką tenisiści odbijają 

piłkę do tenisa ziemnego. Jeżeli po uderzeniu tenisisty, trafi ta piłka dziecko, młodzież, 

nawet osobę dorosłą, życzę naprawdę, żeby nic się nie stało. A niestety, takiej gwarancji 

nie ma. A więc brak pomysłu, na proste, oczywiste, rozwiązania. Jeszcze raz mówię. 

Byłem gotowy, w fazie projektowej, pomóc, może doradzić. I nie w sferach tych, takich 

stricte technicznych i tak dalej, ale organizacyjne ustawienia wszystkiego i tak dalej. No 

moja osoba, nie została przez pana burmistrza Piórko, przyjęta. W związku z tym, bardzo 

mi przykro, że projekt gotowy, może będziemy już niedługo na pewno realizować go. I 

co, z bublami? Można pewne rzeczy poprawić, zapewnić bezpieczeństwo, lepszą 

organizacje, lepszą organizację tego wszystkiego. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko –  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Nie chcę być 

niegrzeczny, ale żeby projektować, to trzeba znać uwarunkowania, a Pan Radny, takich 

uwarunkowań nie zna. Przepisy mówią, że boisko, kort, musi być odległy, co najmniej 

10 m od ulicy drogi publicznej. Czyli, nie ma nic na tym. Zostaje bardak taki, jaki jest. I 



dzisiaj, Panie Radny, wymądrzanie się, jest co najmniej nie na miejscu, bo Pan nie zna 

uwarunkowań. Jest Aleja Młodych, jest Partyzantów i jest sąsiad. Nic nie zrobimy, nawet 

jednego kortu nie zmieścimy. I pytanie. My nie będziemy rozgrywali Rolanda Garrosa. 

Nie będziemy takich męczy prowadzili. I jeżeli będzie dwóch tenisistów, to może sobie, 

czy czterech, grać w debla, na korcie skrajnym. A tam mogą się bawić dzieci w piłeczkę i 

tak dalej, i tak dalej. Tu proszę Państwa, dalej. Czy należy skończyć tą nawierzchnie? 

Czy zostawić taką asfaltową, tą dziurę, bo pan radny sobie wymyślił korty Rolanda 

Garrosa. Proszę Państwa, nie tędy droga. Nie tędy, nie tędy, droga. A jak trzeba będzie 

ogrodzić, bo robimy mecz, to można tymczasowe ogrodzenie rozłożyć. I na dwóch 

kortach grać w tenisa. Takie możliwe rozwiązania są. Tylko tyle i aż tyle, proszę 

Państwa. I ktoś będzie wpuszczał na ten kort, bo ja sobie nie wyobrażam, że ten kort 

będzie otwarty 24 na dobę. I będą jeździli quadami, hulajnogami, czy rowerami. Ktoś za 

ten kort będzie odpowiedzialny, nie wiem kto, ale jeżeli zainwestujemy, w sumie 800 tys. 

czy 900 tys. w to zadanie, to ktoś go musi pilnować. I samopas tego nie możemy 

zostawić, proszę Państwa. I teraz musimy sobie odpowiedzieć na pytanie. Czy coś 

chcemy, czy chcemy wielki profesjonał i dla jednego zawodnika, bo z nie będzie miał z 

kim grać, bo drugiego nie ma. Dziękuję.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Wincenty Marchewski, ad vocem. 

Radny Wincenty Marchewski -  Proszę. Panie Burmistrzu, może Pan nie zrozumiał do końca, mojej 

wypowiedzi, ona dotyczyła zachowania bezpieczeństwa na tym kompleksie sportowym. 

Zachowania bezpieczeństwa, a więc musi być oddzielone, korty tenisowe, muszą być 

oddzielone od boiska wielofunkcyjnego. Muszą być oddzielone. Jak Pan sobie wyobraża, 

gra Pan w tenisa ziemnego, naraz piłka od koszykówki, grają w kosza, leci na Pana 

boisko. Jak Pan sobie odwrotnie wyobraża, że tenisiści grający, nie grają wzdłuż, tylko 

tenis stołowy się kieruję swoimi prawami, a troszkę się na tym znam, że piłka idzie na 

bok, powiedzmy i tak dalej. I tam dzieci sobie bawią się, na tym wielofunkcyjnym. 

Uderzenie piłeczką jest tak duże, że naprawdę, nieszczęście może być, na okrągło 

możemy mieć wiele przypadków. Dalej, przeszkadzanie jednej dyscyplinie drugiej, to się 

mija z celem, słuchajcie Państwo. Tak że, o uwarunkowaniach, jakie Pan tutaj mówił, że 

ograniczenia, ograniczenia i tak dalej. To nie chodzi o ograniczenia, to trzeba pociągnąć, 

po prostu wzdłuż dwóch kortów, wielofunkcyjne po prostu ogrodzenie, oddzielające, 

oddzielające te boiska dwa. To jest jedna sprawa. Druga sprawa, Pan mówi, że tam nie 

ma możliwości i tak dalej. Jeżeli będzie jedna brama,  jedno wejście, to mówię, wszyscy 

mają prawo wejść, wszyscy, dzieci, tak dalej. To jeżeli zaczną rolkami, zaczną 

hulajnogami, rowerami, jeździć po kortach. To te korty, naprawdę. I Pan mówił, że ktoś 

będzie odpowiadał. Jak Pan sobie wyobraża, by tak siedziała osoba do 21:00, od tam 

którejś godziny, pilnowała tego kortu. To wystarczyło żeby były dwa te korty zamknięte. 

I jedno wejście, furtka, furtka, wejście. Kto chce korzystać, proszę bardzo, otwiera się, są 

to oczywiste i proste rozwiązania. Nie róbmy z drobnych rzeczy, wielkich problemów. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję, Pan Burmistrz Piórko, proszę.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo. Słuchając tej 

wypowiedzi, przypomina mi się taka scena z filmu Ziemia Obiecana. Jak Pieczka 

oprowadza jednego z biznesmenów po chałupie, po pięknym pałacu, też mam, a mieszka 

w starej szopie drewnianej. Tak samo tu. Będziemy mieli piękne dwa korty ogrodzone i 



nikt tam nie wchodzi, bo mamy tylko jednego tenisistę, nie ma z kim grać. Ten kort 

winien być dostępny, oczywiście nieniszczony, ale dostępny dla wszystkich. I dla 

badmintona, co grają i dla dzieciaków, co sobie kopią piłkę, taką gumową, byle jaką. Ja 

to sobie tak wyobrażam. To nie jest profesjonalny kort. I nie będzie kortem, na którym 

będą rozgrywane profesjonalne zawody, mistrzostwa. To bym chciał, żebyśmy to 

zrozumieli, a pan Radny, upiera się, że ma być wielki profesjonalizm. Co z tego, że 

będziemy mieli piękny stadion. Zresztą, mamy kilkanaście stadionów w Polsce, a 

drużyny, chyba nie ma. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan radny Jacek Mikołajczyk, proszę. 

Radny Jacek Mikołajczyk - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Zebrani. W miesiącu maju, bieżącego roku, złożyłem na ręce Pana Burmistrza, Bogdana 

Szczęśniaka, pismo o następującej treści. Pozwolicie, że szybciutko przeczytam. W dniu 

11 lipca 2022 roku mija ćwierć wieku od pamiętnej Powodzi Tysiąclecia. Powódź ta 

widnieje w kronikach, jako jedno z najważniejszych wydarzeń minionego wieku, w 

naszym mieście i regionie. W związku z powyższym, mając na uwadze zachowanie tego 

wydarzenia w pamięci przyszłych pokoleń. Zwracam się do pana burmistrza z uprzejmą 

prośbą, o wyrażenie zgody oraz o wydanie stosownych decyzji, mających na celu 

ustawień w miejscu, do którego sięgała woda fali powodziowej, przy ulicy Zachodniej w 

Jelczu-Laskowicach, kamienia pamiątkowego z napisem o treści: 'Kamień powodziowy. 

W miesiącu lipcu 1997 roku do tego miejsca sięgała fala Powodzi Tysiąclecia. Ku 

pamięci, w XXV rocznicę, mieszkańcy Jelcza-Laskowic'. Wzorem wcześniej 

ustawionych kamieni, proponuję  umieszczenie przy napisie herbu Jelcza-Laskowic. 

Obecnie, w pobliżu proponowanego miejsca, ustawienia tego kamienia, przebiega, 

ciesząca się dużą frekwencją, ścieżka rowerowa. Fakt ten będzie pozytywnie odebrany 

przez mieszkańców naszego miasta. Ustawienie wnioskowanego kamienia, na trwale 

uświadomi wielu mieszkańcom, ogrom tragedii, którą przeżyli Jelczanie w roku 1997. W 

ten sposób, tworzymy historię, która będzie kolejnym pokoleniom mieszkańców, 

przypominała o zaistniałym fakcie. Sprawa została pozytywnie rozpatrzona. Dzisiaj 

otrzymałem informację od kamieniarza, który przygotowuje tą tablicę, że już jest to 

przygotowane do ustawienia. I w dniu 11 lipca, równo w XXV rocznicę, o godzinie 

17:00, tak wstępnie ustaliliśmy, żeby wszyscy zainteresowani mogli przyjść. Zarówno 

mieszkańcy Jelcza-Laskowic, jak i samego Jelcza, jak i inni mieszkańcy naszej gminy, 

którzy wówczas byli zaangażowani w pomoc, w akcję ratunkową. Tak że zapraszam 

wszystkich zainteresowanych. 11 lipca, przy ulicy Zachodniej. Niedaleko oczyszczalni 

ścieków. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Na tym lista mówców została wyczerpana. 

Bardzo dziękuję. 

 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Proszę Państwa. Przechodzimy do punktu 6. Ja w tej chwili 

tylko chciałam taką 'zajawkę', tak zwaną, zrobić, że w sprawie o której mówił pan radny 

Jacek Załubski i później pan burmistrz Szczęśniak. Chciałabym zabrać głos w punkcie: 

Komunikaty organów gminy. Mówię tu, o raporcie, o stanie gminy. Przechodzimy do 



punktu nr 6. I proszę Państwa. Ja w tej chwili wnioskuję, o nie odczytywanie projektów 

uchwał, zawartych w porządku obrad dzisiejszej sesji. Od punktu nr 6 do punktu nr 12. 

Kworum, nie trzeba sprawdzać? Nie. Proszę Państwa. Nie sprawdzamy kworum, bo jak 

widzimy wszyscy są obecni, ci którzy byli państwo. Wobec tego, poddaję pod głosowanie 

wniosek. Kto z Państwa Radnych jest za wnioskiem, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Wynik głosowania. 16 głosów za, 3 głosy przeciwne, jeden głos wstrzymujący. Wniosek 

uzyskał aprobatę Rady Miejskiej. Dziękuję.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nieodczytywania projektów uchwał zawartych w porządku obrad 

XLVIII sesji Rady Miejskiej od pkt. 6 do pkt. 12. 

ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 

Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof 

Woźniak 

PRZECIW (3) 

Julian Kozłowski, Marek Starczewski, Jacek Załubski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Rygielski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  I w takim razie, proszę Państwa, punkt numer 6. Podjęcie 

uchwały w sprawie planu zrównoważonej mobilności dla miejskiego obszaru 

funkcjonalnego Wrocławia oraz wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami, w 

zakresie jego wdrożenia. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa, chciałby zabrać głos? Nie 

widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego 

projektu uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania. 20 głosów za. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Jedna osoba nieobecna.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie Planu Zrównoważonej Mobilności dla 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia oraz wyrażenia woli współdziałania z innymi 

gminami w zakresie jego wdrożenia. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 



Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do punktu nr 7. Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę numer XLVI.422.2022, Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 29 

kwietnia 2022 roku w sprawie nadania nazw ulic w Miłoszycach. Czy w tym punkcie, 

ktoś z Państwa, chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych do zabrania głosu, w sprawie 

projektu tej uchwały. Wobec czego, poddaję pod głosowanie. Aha kworum. No tak. Pani 

Radna wraca do nas, tak? Już mamy kworum. Dobrze. Proszę Państwa. Poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały, odnośnie punktu nr 7. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto 

się wstrzymał? Wynik głosowania. 20 głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr XLVI.422.2022 Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie nadania nazw ulic w 

Miłoszycach. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przechodzimy do punktu nr 8. Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 

2020/2023. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Wynik 

głosowania. 20 głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Gminie Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 2022/2023. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 



NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przechodzimy do punktu nr 9. Podjęcie uchwały, zmieniającej 

uchwałę, w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek, w realizacji tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru zajęć szkolnych 

nauczycieli, realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk, 

o różnym, tygodniowym, obowiązkowym wymiarze godzin oraz pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych. Czy w 

tym punkcie, ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Wynik głosowania. 20 

głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie.   

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru zniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 

którym powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć szkolnych nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz 

pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przechodzimy do punktu nr 10. Podjęcie uchwały w sprawie 

utworzenia Gminnego Żłobka w Jelczu-Laskowicach. Czy w tym punkcie?  Zgłasza się 

pan burmistrz Marek Szponar. Proszę uprzejmie. Oddaję Panu głos.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca. W imieniu 

Pana Burmistrza, chciałbym zgłosić autopoprawkę, dotyczącą w sumie literówek. I tak w 

projekcie uchwały, w §3 uchwały jest napisane: „wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Jelcz-Laskowice” oczywiście jest błąd powinno być „Jelcza-Laskowic”. 

Oraz w zał. nr 1 w §4 ust. 3, przepraszam ust. 2 „Opiekę nad dziećmi w podczas ich 



pobytu” jest napisane, a powinno oczywiście być „Opiekę nad dziećmi podczas”, czyli 

bez litery 'w'. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa, jeszcze 

chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący, Ireneusz Stachnio. Proszę.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio - Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja chciałbym się 

odnieść do statutu gminnego Żłobka w Jelczu-Laskowicach. We wcześniejszym punkcie 

mówiliśmy o pieniądzach, właśnie brakło pieniędzy na inwestycje gminne. Szanowni 

Państwo, tam w §6 ust. 1, jest taka informacja, że przyjmowane do żłobka i przedszkola, 

będą dzieci, które zamieszkują na terenie Gminy Jelcz-Laskowice. No, można mieszkać, 

Panie Burmistrzu, może nie płacić podatków, na terenie Gminy Jelcz-Laskowice. Czyli 

kryterium, jakbym finansowe, związane z gminą, osób zamieszkujących, jest tutaj 

rozbieżne. Czyli można korzystać z usług, które gmina proponuje. Czyli zostać przyjętym 

do szkoły, a przepraszam, do żłobka czy do przedszkola, a podatki sobie można we 

Wrocławiu płacić, prawda. Gdzie mieszkańcy będą tam korzystać z tego. Czy tutaj nie, w 

przyszłości, ja nie mówię teraz, w przyszłości. Czy nie warto by było, wprowadzić, do 

statutów naszych, między innymi tutaj tego statutu gminnego żłobka, aby kryterium 

przyjęcia było, oprócz zamieszkania, także płacenie podatków. Nie wiem, czy to jest 

zgodne z prawem, ale powinno być to finansowane. Dlaczego my mamy znowu 

finansować, osoby, które mieszkają, ale nie płacą podatków. Już gdzieś to wcześniej było, 

na poprzednich sesjach, w innej sprawie, Panie Burmistrzu, że też tutaj płacimy podatki, a 

na przykład dzieci, nie mają z tego już nie mówię profitów, ale jakiejś tam satysfakcji 

finansowej o tak to nazwę. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Pan burmistrz, Marek Szponar, proszę.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Jak najbardziej z Panem 

Radnym się zgadzam. Natomiast przypomnę, że my, Państwo przyjmujecie, statut. 

Natomiast pan radny mówi bardziej o zasadach rekrutacji. I w zasadach rekrutacji będzie 

niewątpliwie to wpisane, w jednym z elementów, że właśnie będzie kwestia płacenia 

podatków na terenie Gminy Jelcz-Laskowice. Natomiast nie możemy wpisać dla osób 

zameldowanych, ponieważ przy takim zapisie, nadzór prawny wojewody, uchyliłby nam 

taką uchwałę. Usterkował by niestety. To już ćwiczyliśmy wielokrotnie na poprzednich 

uchwałach, dotyczących co prawda innych spraw, ale tam gdzie wpisywaliśmy, że 

zameldowani nadzór to usterkował i zalecał żeby wpisywać: 'zamieszkały'. Niestety, nie 

do końca, ja się osobiście z takim zapisem zgadzam. Natomiast, no prawo trzeba 

respektować i taki zapis oczywiście się pojawia. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa jeszcze 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Chyba kworum sprawdzać nie trzeba. Chyba jesteśmy 

wszyscy. Proszę Państwa. Przystępujemy zatem do głosowania. Mówimy o punkcie 

numer 10. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk? Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 20 głosów za. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Żłobka w Jelczu-

Laskowicach. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przystępujemy do punktu nr 11. Podjęcie  uchwały w sprawie 

utworzenia Przedszkola Publicznego nr 3 w Jelczu-Laskowicach. Czy w tym punkcie, 

ktoś z Państwa Radnych, chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Marek Szponar. 

Przepraszam. Proszę uprzejmie.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Podobnie jak w poprzedni 

uchwale, niestety, tutaj też chochlik się pokazał, jest literówka. W imieniu Pana 

Burmistrza, chciałbym zgłosić autopoprawkę. I tak autopoprawka dotyczy zapisów w §5 

ust. 5. W piątce, zamiast w słowie: 'przedszkolu organizuje się', powinno być, natomiast 

jest wpisane: 'ę' czyli poprawiamy na organizuje. W §6 ust, 8 podpunkt 5, jest zapisane: 

'poradni psychologiczno-pedagogicznej, w tym poradni specjalistycznej'. Powinno być: 

'poradni psychologiczno-pedagogicznej poradni specjalistycznej'. I §6 ust. 9 Jest słowo 

użyte: 'pomoc psychologiczno-pedagogiczna'. Przepraszam: 'pedagogicznej'. a powinno 

być: 'pomoc psychologiczno-pedagogiczna udzielana dziecku w przedszkolu, polega na 

rozpoznawaniu, (…) indywidualnych potrzeb rozwojowych i edukacyjnych dziecka. Oraz 

rozpoznawanie indywidualnych możliwości psychofizycznych wychowanków 

wynikających w szczególności'. To jest prawidłowy zapis tego ustępu. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa, chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały, wraz z autopoprawką, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. 

20 głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 3 w 

Jelczu-Laskowicach. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 



Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do numer 12. Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXIV.195.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 30 

września 2016 roku w sprawie Centrum Usług Wspólnych dla jednostek organizacyjnych 

Gminy Jelcz-Laskowice. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa Radnych, chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto 

się wstrzymał? Wynik głosowania. 20 głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV.195.2016 Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 30.09.2016r. w sprawie centrum usług wspólnych dla 

jednostek organizacyjnych Gminy Jelcz-Laskowice. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  I teraz, proszę Państwa, przystępujemy do bloku tych uchwał, 

o które wnosił dzisiaj pan Burmistrz Szczęśniak. Jeżeli chodzi o rozszerzenie porządku 

obrad. Wobec czego, te wszystkie uchwały, będą (...) przepraszam, trzech uchwał i 

stanowiska - przepraszam. Wobec czego, te wszystkie uchwały i stanowisko, będą 

odczytane. I teraz, jeżeli chodzi o punkt numer 13, do którego przechodzimy uprzejmie 

proszę, Pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka, o odczytanie. To jest krótki 

projekt. Bardzo proszę.  

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Proszę Państwa, chciałam jeszcze Państwu przekazać 

informację. Pytałam o to na posiedzeniu wspólnym komisji. Mam przed sobą kserokopię 

pisma, przepraszam, Starostwo Powiatowe w Oławie. Podpisał pan starosta Zdzisław 

Brezdeń. Pismo jest datowane 28 czerwca bieżącego roku, do Urzędu Miasta i Gminy. W 

odpowiedzi na pismo, tu sygnatura pisma, przepraszam, w sprawie zaopiniowania 

nadania nazwy rondu położonemu w Jelczu-Laskowicach, na skrzyżowaniu ulic Oławska, 

Belgijska, imieniem Barbary Szlachetki. Uprzejmie informuję, że Zarząd Powiatu, na 

posiedzeniu w dniu 28 czerwca, bieżącego roku, zaopiniował pozytywnie, przedłożoną 

propozycję. Do wiadomości Powiatowy Zarząd Drogowy w Oławie, Biuro Transportu i 

Dróg, Czy w sprawie tego projektu uchwały, ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie 

widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto przeciw, kto się wstrzymał. 



Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w Jelczu-

Laskowicach. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Proszę Państwa, przechodzimy do punktu nr 14. Podjęcie 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. Ja na 

początku sesji witałam panią skarbnik. Teraz, przy okazji tych projektów uchwał, jeszcze 

raz Panią Skarbnik witam i bardzo uprzejmie Panią proszę o odczytanie projektu 

uchwały.  

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań - Klimek – odczytała projekt uchwały  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Bardzo dziękuję, Pani Skarbnik, za odczytanie projektu 

uchwały. Do dyskusji, pan burmistrz Piórko, tak? Chciałby zabrać głos?  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca Szanowni Państwo. Ja nie wiem, czy się 

nie przesłyszałem, ale w pozycji deficyt, nadwyżka, dochody bieżące minus wydatki 

bieżące, zmiana. Ja usłyszałem 20 milionów, a winno być 20 tys., pani skarbnik się 

przejęzyczyła. Tak że tutaj autopoprawkę wnosimy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuje bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Jacek 

Załubski i pan radny Piotr Stajszczyk. W takiej kolejności, proszę bardzo.  

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo. Pani Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni,  Panowie 

Burmistrzowie, pytanie mam, dwa pytania. Pierwsze dotyczące tego kortu, który będzie 

wybudowany i proszę o doprecyzowanie. Rozumiem, że projekt ten, oczywiście słuszny 

projekt, zostaje ściągnięty z budżetu obywatelskiego. I jego wartość teraz będzie 

540.000,00 zł, po tej zmianie budżetowej. Czyli prawie o 300.000,00 więcej niż projekt 

był wygrany. I on teraz przechodzi normalnie na wydatki inwestycyjne. Czyli już nie 

będzie to jako budżet obywatelski? Bardzo proszę o odpowiedź. I drugie pytanie. Nie ma 

tej zmiany wprost w budżecie, ale chciałem dopytać o kwotę 49.000,00 zł netto, która 

została wydana na montaż trzech klimatyzatorów w Centrum Sportu i Rekreacji. I proszę 

o informację, w jakich pomieszczeniach te klimatyzatory, będą zamontowane. Dziękuję 

bardzo.  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Nie jest zdjęta 

budowa kortu z budżetu obywatelskiego. Budowa kortu, jak Państwo macie w załączniku 

numer 5, jest zapisane, kultura fizyczna, obiekty sportowe i w zapisie to jest, raz, dwa, 

trzecia, czwarta, czwarty wiersz jest zmiana. Czyli to mówimy budowa kortu tenisowego 

wraz z odwodnieniem i ogrodzeniem przy Partyzantów w Jelczu-Laskowicach 

zwiększamy o 90.000,00 zł, bo tam, w tym zadaniu, jest projekt całego tego 

przedsięwzięcia. No i kosztorys mamy większy, dlatego żeby ogłosić przetarg, 

zwiększamy tą wartość z budżetu obywatelskiego 90.000,00. I pod spodem jest budowa 

kortu tenisowego wraz z odwodnieniem i ogrodzeniem przy ulicy Partyzantów w Jelczu-

Laskowicach - etap II. I to jest 450 tys. to jest drugi kort i ten kawałeczek, o którym 

mówił pan radny Marchewki, boiska  wielofunkcyjnego. Nie będzie to boisko 

wielofunkcyjne, będzie tam tablica do kosza i będzie tam bramka dla takich małych 

dzieciaczków, bo tak jak powiedziałem, ma to być obiekt czynny i ma żyć. Tak że tutaj, 

tak to jest. Nic nie przechodzi, nie wypada z budżetu obywatelskiego. To są dwa 

niezależne zadania. Oczywiście będziemy przetarg Ogłaszali na zadanie  1 i na zadanie 2. 

I kolejne pytanie pana radnego. Ja tu nie bardzo rozumiem, skąd się wzięło 409 czy 490 

tys. na klimatyzatory. Taka kwota nigdy nie wchodziła w rachubę. Te klimatyzatory będą 

założone, one są na etapie, że tak powiem, już wykonawstwa, podpisania umowy. I tutaj 

nie ma tej pozycji. Czy jest, Pani Skarbnik? Nie ma, nie ma tej pozycji tutaj w tych 

zmianach budżetowych. One miały być zrealizowane do końca czerwca, wykonawca 

wystąpił z wnioskiem o wydłużenie terminu, z uwagi na sytuację gospodarczą jaka jest, 

nie ma pewnych elementów. I bodajże do 15 lipca. I to będą założone w 

pomieszczeniach, w tej sali, czy nawet nie sali, jak to nazwać - tam gdzie jest taka 

kawiarenka i tak dalej, tu na tych pomieszczeniach. Tutaj te trzy klimatyzatory. Jeden 

będzie założony w pomieszczeniach tych, no przygotowania, a dwa klimatyzatory z tego 

co wiem, będą założone w tej sali konsumpcyjnej, o tak ją nazwijmy. Tu jeszcze taka 

informacja, że do Państwa będziemy występować, pewnie na następnej sesji, o 

zwiększenie środków, bo z takim samym wnioskiem wystąpiła pani dyrektor Miś żeby 

też tam w kilku pomieszczeniach założyć klimatyzatory. To jest, jak Państwo wiecie, 

spowodowane akurat sytuacją atmosferyczną dzisiaj. Tak, że tutaj nie ma żadnych 

409.000,00, bo te klimatyzatory nie kosztują tyle. A 49 000,00zł, a tak to mogą 

kosztować. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuje bardzo. Pan radny Piotr Stajszczyk. Proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Pani 

Skarbnik. Już tradycją się stało, że dostajemy tak ważne dokumenty, jak dokumenty 

finansowe, o zmianach budżetowych. I kolejny punkt zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej albo w dzień sesji albo dzień czy dwa dni przed sesją, nie z materiałami, 

które wychodzą wcześniej. Proponowałbym żeby jednak wrócić do tej tradycji. Ja mam 

świadomość, że są punkty, na które czekamy do ostatniej chwili. Dostajemy informacje o 

dotacjach, wtedy możemy zmieniać pewne zapisy w budżecie, ale na pewno nie są to 

zmiany, które powodują zmianę całej uchwały, propozycji uchwały zarówno budżetowej 

albo WPF-u. Tak że myślę, że żebyśmy mogli się dokładnie zapoznawać się z tymi 

materiałami, powinniśmy je dostawać jednak dużo wcześniej. A to, co ewentualnie 

będzie zmieniane, z uwagi na informacje o dofinansowaniach zewnętrznych, wtedy 

autopoprawką wprowadzać na sesji. Dziękuję.  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Ja tu nie będę bronił 

pani skarbnik. Tylko proszę Państwa, powiem Państwu taką i podam taką informację, że 

wczoraj było rozstrzygnięcie przetargu na wyposażenie szkoły, czy uzupełniającego 

przetargu na wyposażenie szkoły w Miłoszycach. I stąd nie wychodziły do Państwa 

materiały, bo nie wiedzieliśmy, jaka będzie kwota i trzeba byłoby to i tak przeliczać i tak, 

bo pan radny Stajszczyk, doskonale wie, że jak zmienimy jedną pozycję w wydatkach, to 

musimy znaleźć przychody, musimy rozpisać, cały budżet się zmienia. Tak że tutaj, no 

oczywiście, zgadzam się z panem radnym, że tak powinno być, ale mówię. Wczoraj było 

rozstrzygnięcie przetargu, stąd ja prosiłem panią skarbnik, żebyśmy nie wysyłali 

materiału, bo jakby się okazało, że coś jest nie tak. I tak musielibyśmy tą uchwałę 

zmieniać. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Na tym lista mówców została wyczerpana. W 

takim razie, jeszcze patrząc, to myślę, że kworum też nie ma potrzeby sprawdzać. 

Wszyscy są na swoich miejscach. Proszę państwa, poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetu.  Kto z państwa radnych jest za tym, za podjęciem tej 

uchwały, proszę Podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania. 19 głosów za, jeden głos 

wstrzymujący i jedna osoba jest nieobecna. Dziękuję bardzo. Uchwała została przez Radę 

Miejską przyjęta.   

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2022 rok. 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Marek Starczewski, 

Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Stajszczyk 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz 

 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 15. Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice, na lata 2022-2030. Ponownie, uprzejmie proszę panią skarbnik, o odczytanie 

projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań - Klimek – odczytała projekt uchwały  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Bardzo dziękuję. Czy w tym punkcie, ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę, ale zmieniła nam się tutaj sytuacja, jeżeli chodzi o liczbę 

radnych. Bardzo Państwa proszę o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji. 

Obecnych jest 19 radnych na sali. Dziękuję bardzo. I proszę Państwa. Przechodzimy do 

głosowania. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Kto 

z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały. Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Pani radna Kolado, prosimy o głosowanie. Dziękuję. Wynik głosowania. 18 głosów za, 

nie ma głosów przeciwnych, jeden głos wstrzymujący i dwie osoby nieobecne. Dziękuję 

bardzo. Uchwała została podjęta.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022-2030. 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 

Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Stajszczyk 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Pakosz, Janina Hernas 

 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Proszę Państwa. Przechodzimy do punktu nr 16. Przyjęcie 

stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, w sprawie propozycji przebiegu tras 

kolei dużych prędkości przez teren Gminy Jelcz-Laskowice. O odczytanie projektu 

uchwały, bardzo uprzejmie proszę, pana przewodniczącego, Ireneusza Stachnio. Jeżeli się 

przejęzyczyłam, to przepraszam. Jest to stanowisko, przyjęcie stanowiska Rady 

Miejskiej. Dziękuję za zwrócenie uwagi. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio, proszę.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  odczytał projekt stanowiska. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Bardzo dziękuję, Panu Przewodniczącemu, za odczytanie 

projektu stanowiska. I bardzo proszę. Czy ktoś z Państwa Radnych, w tym punkcie 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Myślę, że jesteśmy w komplecie, o ile się (...) Dobrze. 

Proszę Państwa. Bardzo uprzejmie proszę o sprawdzenie kworum. Proszę potwierdzić 

swoją obecność. Dziękuję bardzo. 20 osób jest na sali, 20 radnych. I proszę Państwa. 

Poddaję pod głosowanie projekt stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Kto z 

Państwa Radnych za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania. 19 głosów za, 



nie ma głosów przeciwnych, jest jeden głos wstrzymujący i jedna osoba jest nieobecna. 

Dziękuję bardzo. Stanowisko zostało przez radę przyjęte.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie 

propozycji przebiegu tras kolei dużych prędkości przez teren gminy Jelcz-Laskowice. 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 

Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek 

Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Julian Kozłowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Pakosz,  

 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do punktu nr 17. Wolne wnioski. Czy w tym 

punkcie, ktoś z Państwa, chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do punktu nr 18. Komunikaty organów Gminy. 

Jeżeli Państwo pozwolicie, to pierwsza zabiorę głos. Mówiłam o tym, że chciałabym w 

tym punkcie, doprecyzować sprawy związane z sesją absolutoryjną i z raportem o stanie 

Gminy. Mianowicie. Uprzejmie informuję Państwa Radnych, że w ustaleniu z panem 

Burmistrzem Bogdanem Szcześniakiem, termin sesji absolutoryjnej został wskazany na 

29 lipca bieżącego roku. I to o czym mówił pan radny Jacek Załubski jeżeli chodzi o 

zabranie głosu przez mieszkańców. To jest to poprzedzone procedurą. To nie jest tak, że 

ktoś może przyjść sobie 29 na sesję i będzie chciał zabrać głos. I będzie oczekiwał, że ten 

głos zostanie mu udzielony. Mianowicie, na BIP-e, została już umieszczona informacja 

Przewodniczącej Rady, z dnia 28 czerwca w sprawie debaty nad raportem o stanie Gminy 

Jelcz-Laskowice za 2021 rok. I teraz, na podstawie przepisów ustawy o samorządzie 

gminnym, art 28 aa ust. 1. Burmistrz co roku, do dnia 31 maja, przedstawia Radzie 

Miejskiej raport o stanie Gminy Jelcz-Laskowice. Jeżeli chodzi o kolejne powołanie się 

na przepisy. To art. 28 aa ust. 4, przepraszam, ustawy o samorządzie gminnym Rada 

Gminy rozpatruje raport, o którym mowa w ustępie pierwszym, podczas sesji, na której 

podejmowana jest uchwała Rady Gminy, w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium wójtowi. Patrz tu u nas, burmistrzowi. Raport rozpatrywany jest w 

pierwszej kolejności. Z kolei, Rozporządzenie Ministra Finansów, z dnia 31 marca 2020 

roku w sprawie określenia innych terminów wypełniania obowiązku, w zakresie 



ewidencji oraz w zakresie sporządzania, zatwierdzania, udostępniania i przekazania do 

właściwego rejestru, jednostki lub organu, sprawozdań lub informacji termin rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Jelcz-Laskowice za 2021 rok, wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok, został przedłużony o 30 dni. W 

związku z powyższym, sesja Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, dotycząca 

absolutorium dla Burmistrza Jelcza-Laskowic,  za rok 2021, odbędzie się w dniu 29 lipca 

2022 roku. Podczas obrad niniejszej sesji zostanie przedstawiony raport o stanie Gminy 

Jelcz-Laskowice, który podsumowuje działalność Burmistrza Jelcza-Laskowic za 2021 

rok. W szczególności: realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miejskiej 

oraz budżetu obywatelskiego. Nad przedstawionym raportem przeprowadzona zostanie 

debata. W debacie oprócz radnych, mogą uczestniczyć mieszkańcy Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice. Po zakończeniu debaty nad raportem, Rada Miejska przeprowadzi 

głosowanie nad udzieleniem burmistrzowi wotum zaufania. Mieszkaniec, który chciałby 

zabrać głos w debacie nad raportem o stanie Gminy Jelcz-Laskowice, składa do 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, pisemne zgłoszenie, zawierające 

imię i nazwisko, adres zamieszkania oraz podpis. Zgłoszenie musi być poparte 

podpisami, co najmniej 50 osób. Zgłoszenia mieszkańców przyjmowane będą do 28 lipca 

2022 roku. W biurze rady miejskiej pierwsze piętro, pokój numer 22 w dniach: 

poniedziałek, wtorek, w godzinach 8:00 do 14:00, środa w godzinach 9:00 do 16:00, 

czwartek, piątek w godzinach 8:00 do 14:00. W debacie może wziąć udział maksymalnie 

15 mieszkańców Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Według kolejności zgłoszeń. 

Przykładowy wzór zgłoszenia do udziału w debacie jest dostępny w Biurze Rady 

Miejskiej oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice. I ja się podpisałam pod tą informacją. A tak wygląda zgłoszenie, które 

Państwo możecie znaleźć na tych wymienionych stronach. To gwoli, jakby uściślenia, tej 

całej procedury. Dziękuję bardzo. Oddaję głos, teraz zgłosiła się do dyskusji, Pani 

Przewodnicząca Komisji, Janina Hernas. Proszę  

Radna Janina Hernas - Chciałam członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, 

powiadomić już w tej chwili i z tego miejsca, że w miesiącu lipcu, komisja wyjazdowa, 

dotycząca funkcjonowania pływalni i stawu naszego odbędzie się 16 lipca o godzinie 

16:00-  to miał być piątek – 15-ego. Natomiast, druga komisja wyjazdowa, która się 

odbędzie w miesiącu sierpniu, 24 sierpnia o godzinie 16:00 będzie to komisja, która 

odbędzie się, będziemy odwiedzać szkoły. I z tego miejsca, również chciałam przeprosić 

Panów Burmistrzów i podziękować za wysłuchanie moich próśb i moich ludzi, którzy 

głosowali na to zadanie budżetowe, bo nie zdążyłam przeczytać materiałów, które wyszły 

dopiero dziś, ponieważ byłam w pracy i przepraszam. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie, ktoś jeszcze z Państwa, 

chciałby zabrać głos? Proszę Państwa. Ja mam jeszcze jeden komunikat, a w zasadzie 

prośbę do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu. Ja myślę, że w imieniu wszystkich 

Radnych i wszystkich osób znajdujących się na tej sali, bardzo uprzejmie proszę o 

rozważenie możliwości wstawienia klimatyzatora do sali konferencyjnej. Dziękuję. I to 

tyle, proszę Państwa. Jeżeli więcej nikt się nie zgłasza do punktu  komunikaty.   

 



Od. pkt 19– porządku obrad Sesji 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzę do ostatniego punktu naszej sesji. Punkt numer 19. 

Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej. Zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję Państwu za obecność. Godzina 15:03. Jeden z 

rekordów. Dziękuję bardzo. Do widzenia.  

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15:03 zakończyła obrady 

XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu - Laskowicach. 

 

Protokołowała  

Marta Lorenc  


